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Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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SUPER CENA =Mimořádná nabídka do vyprodání zásob. Nabídka
je platná do vyprodání zásob. Za tiskové chyby neručíme. Prodej jen

v množství obvyklém pro domácnost. Všechna fota jsou pouze ilustrační.

SUPER CENA

188,80
pouze

PLATÍ OD 11. 9.
DO 17. 9. 2019

PERSIL
Prací
gel/
prášek
různé druhy
3 l=60
pracích
dávek
3,51 kg
=54 pracích
dávek
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www.irumler.cz

Burianovo nám.8
616 00 Brno

tel.: 737 288 188

Pojedenácté
Premiéru slavné operety
Mamzelle Nitouche od
skladatele Florimonda
Hervého uvede v pátek Mo-
ravské divadlo Olomouc.
Diváci se při představení
stihnou podívat do církev-
ní školy, kasáren i zákulisí
divadla. Rozkošnou opere-
tu režíruje Michaela Dole-
želová, která děj mírně mo-
dernizovala. Titulní roli
ztvární Radoslava Müller
a Barbara Sabella. Auto-
rem hudebního nastudová-
ní je Tomáš Hanák. Zatím
poslední, desáté nastudo-
vání této oblíbené operety
uvedlo Moravské
divadlo Olomouc před
15 lety. ČTK

„JIRKA KORN JE
NEJVĚTŠÍ PROFÍK“
CABANOVI REŽÍRUJÍ NAROZENINOVÝ KONCERT STRANA 8

Svátek slaví: Denisa, Denis

Veverské Knínice 2
224222222266646463464

RRoovvnněěžž pprroovvááddíímmee kkllaassiicckkéé mmeettooddyy ppooddřřeezzáánníí zzddiivvaa ((cciihheellnnééhhoo, kkaammeennnnééhhoo, aajj.)) mmeettooddoouu řřeettěězzoovvéé ppiillyy aa ddiiaammaannttoovvééhhoo
lana a injjektáže zdiva chemickou clonou.

Spotřeba vody stoupá,
i tak jsme za šetřílky
Zájem o H2O. Každý desátý Čech se o průzračnou tekutinu zvlášť nezajímá. Tuzemsko. Těsně nad 87 litrů
denně na osobu.Myčka nádobí. Padesát procent domácností ji pouští už při polovičním naplnění STRANA 5
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První škodovácký
model tohoto
druhu bude
k mání začátkem
příštího roku.

Česká automobilka Škoda
oznámila cenu svého první-
ho auta poháněného pouze
na elektrickou energii. Bude
tak nejdostupnějším vozem
svého druhu na našem trhu.
Škoda zároveň spustila
předobjednávky. Prvních 500
zákazníků, kteří si elektrické
Citigo závazně objednají, zís-
ká bezplatné nabíjení ve ve-
řejné síti skupiny ČEZ po
dobu jednoho roku. Nabídku
elektrifikovaných modelů

značky doplňuje model Su-
perb iV s plug-in hybridním
ústrojím. Nové čistě elektric-
ké Citigo bude stát 429 900
korun. Právě cena dosud
byla, vedle nerozvinuté dobí-
jecí infrastruktury, hlavní
překážkou většího rozšíření
elektromobilů v Česku. V sou-
časnosti jich je v zemi regis-
trovaných kolem tří tisíc.
„S modely Citigo iV a Superb
iV zahajujeme elektrickou
budoucnost značky Škoda,
na níž se nyní mohou přímo
podílet i naši zákazníci. Ta se
již velice brzy stane dostup-
nou nejen s ohledem na féro-
vou pořizovací cenu vozu, ale
i smysluplnou kapacitu bate-
rií a s tím souvisejícího dojez-
du. Velmi brzy budou násle-
dovat další elektrifikované
modely,“ uvedl ředitel Škody

pro ČR Luboš Vlček na autosa-
lonu ve Franfurktu nadMoha-
nem, kde se nová elektrická
škodovka představila.
Městský pětidveřový vůz Ci-

tigo iV je poháněn kompakt-
ním elektromotorem s nej-
vyšším výkonem 61 kWama-
ximálním točivým momen-
tem 212 N. m. Elektromobil
díky tomu zrychlí z nuly na
100 kilometrů k hodině za
12,3 sekundy a dosáhne nej-
vyšší rychlosti 130 kilometrů
za hodinu. Dojezd vozu na
jedno nabití je až 260 kilome-
trů. Náklady se pohybují oko-
lo padesáti haléřů na kilome-
tr v závislosti na tarifu a po-
skytovateli elektrické ener-
gie. Součástí základní výbavy
vozu je i dvojice nabíjecích
kabelů, a to pro dobíjení ze
standardizované elektroroz-

vodné sítě (230 V), nebo nabí-
jecí kabel pro veřejnou dobí-
jecí stanici a domácí nabíječ-
ku (tzv. wallbox). Nabití vozu
z nuly na 80 procent kapacity
baterie prostřednictvím běž-
né 230V zásuvky trvá 12,5 ho-
diny, při použití rychlodobíje-
cí stanice s výkonem 40 kW
je vůz možné na 80 procent
výkonu dobít za 60 minut.
Prodejní síť značky v České
republice bude už v blízké bu-
doucnosti energeticky
soběstačná, posílí veřejnou
síť dobíjecích stanic vlastní-
mi a bude umět efektivně vy-
užít starší baterie z elektro-
mobilů jako úschovnu elek-
trické energie. Česko chce co
nejrychleji stavět dobíjecí sta-
nice. Celkově je v zemi v sou-
časné době přes 400 veřej-
ných dobíjecích stanic. ČTK

Další elektroauta

560

A jak je to s cenami dalších
menších aut? Dvoumístný
minivůz Smart EQ Fortwo
stojí přes 560 tisíc korun.

837

Renault Zoe začíná na 837
tisících korunách. K mání
jsou další elektrovozy, které
jsou už větší. Například Hyun-
dai Ioniq Electric stojí 730
tisíc, za Nissan Leaf, který byl
loni nejprodávanějším eletro-
vozem v Evropě, zákazník dá
950 tisíc korun a základní
cena BMW i3 a VW Golf
přesahuje milion korun.

Malý Smart SMART.COM

Renault ZOE RENAULT.FR

Nemáte v důchodu na splácení půjčky? Marii pomohla Renta z nemovitosti.
Když si paníMarie brala půjčku
na rekonstrukci bytu, bylo jí 55
let.Těšila se nanovou, zděnou
koupelnu amoderní kuchyň
smyčkounádobí.Měla dobře
placenoupráci, a tak jí splátky
překlenovacího úvěru ve výši
necelých 4 000Kčnepřipadaly
nijak přemrštěné. Situace se
všakdramaticky změnila, když
odešla dodůchodu.

Paní Marie byla odjakžk iva domácký
typ. Jenže byt potřeboval po čase
zvelebit, protože staré vybavení
dosluhovalo. Proto se Marie v 55
letech rozhodla pro radikální řez:
nechá si byt za 400 000 Kč zrekon-
struovat! Vše dopadlo na výbornou
a paní Marie se pohodlného bydle-
ní nemohla nabažit.

Jenže štěstí netrvalo dlouho. Když
začala pobírat důchod, pravidelné
splátky úvěru citelně nabouraly její
domácí rozpočet. Úspory se tenčily.
Co teď?ď

Marie náhodounarazila naprodukt
pro seniory, jímž je Renta z nemo-
vitosti. Chtěla vědět víc, a tak se
obrátila na společnost FINEMO.CZ.
Jednání bylo otevřené, věcné a se-
riózní. S úlevou zjistila, že v tísnivé
finanční situaci není sama, Rentu
využily už stovky seniorů.

Paní Marie si vzala čas na rozmyš-
lenou. Zvážila všechna pro a proti,
a nakonec na výhodnou nabídku
kývla. Pak se věci daly rychle dopo-
hybu. Nejprve doplatila zbytek pře-
klenovacího úvěru a něco si dala

bokem. Věděla, jak je ponižující,
když chybí peníze. Splátek Renty se
nebála, ty přecházejí na dědice. Na-
štěstí bydlela v místě, kde ceny ne-
movitostí stoupaly a zájem o byty
byl obrovský. Rekonstrukce navíc
hodnotu bytu významně zvedla.
Paní Marie se znovumohla radovat
ze svého domova, aniž by čehokoli
litovala.

Výhody ReNty z NeMoVitosti:

Získáte peníze na cokoli
(najednou či postupně).

Za života nemusíte nic splácet.

Zůstáváte bydlet doma a jste nadále
majitelem svého bytu či domu.

Můžete žít důstojněji a život si více užívat

ChCeTe věděT víC?

Přečtěte si příběhy klientů a odpovědi
na nejčastější dotazy na www.rentaznemovitosti.cz.

Vyžádejte si orientační kalkulaci zdarma.

Můžete nám také zavolat na tel. 233 321 850.

Jsme držiteli licence České národní banky
na poskytování spotřebitelských úvěrů.

LEOŠ MAREŠ
& SPECIAL DJ SHOW

MIKOLAS JOSEF / EARTH

SIMA / ATMO MUSIC / VOJTA D

CREEP / PORTY / ATTACK

ADAM KAJUMI / LUKEFRY

LUBOŠ JE CELKEM FAJN / PECA

ANNIE CAMEL / NATY HRYCHOVÁ
14|9|2019 PRŮMYSLOVÝ PALÁC PRAHA
JE TO TVŮJ FESŤÁK

LEOŠ MAREŠ
(MUSIC)

CREEP / 
(YTBRS)

inzerce

Škoda Citigo bude nejlevnější
z elektroaut na českém trhu

Škodovky a konkurent

877
Druhá ekologicky šetrnější
škodovka je Superb iV
s plug-in hybridním ústrojím.
Stojí 876 900 korun. S cenou
okolo 430 tisíc korun nemá
elektrické Citigo přímého
konkurenta. Nejprodávanější
elektromobily na českém
trhu jsou o stovky tisíc dražší.
Například sesterský VW
e-up!, který se rovněž jako
Citigo iV vyrábí v Bratislavě,
je o zhruba 170 tisíc dražší.
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Nejúspěšnější čes-
ká politička bude
mít v Bruselu
prestižní pozici.

Česko poprvé získalo význam-
ný post ve vedení Evropské
unie (EU). Věra Jourová se sta-
la místopředsedkyní důležité-
ho úřadu – Evropské komise
(EK). Jourová coby eurokomi-
sařka budemít v novém týmu
šéfky EK Ursuly von der Leye-
nové na starosti dodržování
hodnot EU a transparentnost.
Jourová se přitom snažila zís-
kat silné ekonomické portfo-
lio. Například dohled nadme-
zinárodním a evropským ob-
chodem. „Jedná se o prestižní
pozici s vysokým vlivemv Bru-
selu, důležitý a koncepční
post,“ uvedl premiér a její
stranický šéf Andrej Babiš. Po-
dle něj je to ocenění pro Čes-
ko i Jourovou. Na úspěch rea-

goval také vicepremiér Jan
Hamáček. „Portfolio, které
získala není silné ekonomic-
ké, ale klíčové pro zachování
společných hodnot, na kte-
rých stojí EU,“ uvedl.

Ačkoli Jourová patří mezi
nejúspěšnější české političky
a časopis Time ji dokonce za-
řadil mezi stovku nejvlivněj-
ších osobností světa roku
2019, nemá to s kritiky z Čes-

ka jednoduché. Babišovi od-
půrci poukazovali na její pří-
lišné vazby na premiéra, kte-
rýmáproblém s dotacemi. Na-
opak když se evropské úřady
začaly o údajný Babišův střet
zájmů zajímat, mluvilo se
o tom, že premiér by rád mís-
to Jourové na post eurokomi-
sařky nominoval nynější euro-
poslaňkyni za ANO Ditu Cha-
ranzovou. ČTK a MAP

Kritika opozice

I práce je fajn,
když splní vaše
očekávání

Buďte své rodině nablízku
a přidejte se k nám v místě vašeho domova

· Poštovní doručovatel/ka

· Pracovník/ce přepážky

· Třídič/ka zásilek

· Řidič/ka
Kč/hod

.

až

190

800 223 000

TvojeBudoucnost.cz

Více info na www.aaaauto.cz/sleva 800110800

-90000
Kč

AŽ

SEZÓNN
ÍVÝPRO

DEJ

„Jourová dostala za úkol dohlí-
žet na neposlušné země vise-
grádské čtyřky. Nové portfolio
nové české eurokomisařky
nemá na EK žádný reálný vliv,“
uvedl šéf ODS Petr Fiala.

● Podle šéfa STAN Víta Rakuša-
na je absurdní, že takové
portfolio připadne zemi, jejíž
premiér je obviněn mimo
jiné z toho, že hodnoty EU
nedodržuje.

● Předseda Pirátů Ivan Bartoš
označil výběr „za nepříliš šťast-
ný“ vzhledem k tomu, že Jou-
rová pochází z hnutí ANO pre-
miéra Babiše, který čelí otáz-
kám ohledně střetu zájmů,
a byla kvůli tomu už v minulos-
ti kritizována. „Z pohledu ČR
a portfolia lze rozhodnutí hod-
notit jako selhání ve vyjedná-
vání. Nicméně premiér z toho
může benefitovat,“ uvedl.

inzerce

Česko má poprvé
důležitý post v EU
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Díky výtažku z goji chrání pokožku před
vnějšími negativními vlivy.Koenzym Q10,
kyselina hyaluronová a vitamín E zase
dodávají pokožce pevnost a pružnost.

UŽIJTE SI TU NEJLEPŠÍ PÉČI
I ONLINE NÁKUPY

alverde
Q10 pleťový krém goji
denní, noční
50 ml

8490
16,98 Kč za 10 ml

Kč

*Platí pro nákupy zákazníků
zaregistrovaných a současně
přihlášených v online shopu dm.cz.

Více stromů
Zástupci Hnutí Duha včera
před jednáním Sněmovny
předali poslancům výzvu
Zachraňme lesy. Žádají,
aby zákonodárci přijali poz-
měňovací návrhy poslanců
TOP 09, Pirátů a ANO k no-
vele lesního zákona. Vlád-
ní novela zákona o lesích
má urychlit boj s kůrovco-
vou kalamitou. V novele
se mají zpřesnit povinnosti
vlastníků obnovovat les
dřevinami ekologicky a kli-
maticky vhodnými. ČTK

Každý druhý
mladý zemře
sebevraždou
Sebevražda je v Česku dru-
há nejčastější příčina smr-
ti lidí od 15 do 24 let, více
jich zemře jen na silni-
cích. Ročně si v zemi vez-
me život přes 1300 lidí,
většina z nich má nějakou
duševní chorobu. Minis-
terstvo zdravotnictví se za-
měří na prevenci. Lidé
a zejména zdravotníci by

se měli naučit rozpoznat
varovné příznaky. ČTK

Na tlustou
Růženku čeká
nápadník
Svoji rodnou zoologickou
zahradu v Plzni včera
opustila dvouletá samice
vzácného nosorožce indic-
kého Růženka. Vydala se
na cestu do švýcarské Basi-
leje, kde na ni čeká stejně
starý samec Orys. iDNES.cz

Lobbista Marek Dalík podal
žádost o podmíněné propuš-
tění z vězení. Ve věznici si od-
pykává pětiletý trest vězení
za podvod při nákupu obrně-
ných vozidel Pandur pro ar-
mádu. Zatím má za sebou po-
lovinu trestu. Soud se s obsa-
hem žádosti seznamuje. Da-
lík v roce 2007 slíbil zástup-
cům firmy Steyr, která dodá-
vá vojenskou techniku, že za
úplatu zařídí, aby obchod
s Českem proběhl. ČTK

Bývalý ředitel stavební společ-
nosti Konstruktiva Branko Pa-
vel Drážďanský a podnikatel-
ka Lucie Novanská včera
u soudu odmítli vypovídat
v takzvané druhé větvi ko-
rupční kauzy bývalého stře-
dočeského hejtmana Davida
Ratha. Někdejší politik vině-
ný z přijímání úplatků a ma-
nipulací s veřejnými zakázka-
mi Středočeského kraje se
z jednání omluvil. V kauze
jde o milionové zakázky. ČTK

Policie navrhla obžalovat
muže kvůli loňskému vylepo-
vání letáků, které schvalova-
ly zabití tří českých vojáků
na zahraniční misi v Afghá-
nistánu. Uvedla to Česká tele-
vize. Vyšetřování dozoruje
Vrchní státní zastupitelství
v Praze, to by nyní mělo ná-
vrh posoudit. Tři čeští vojáci
zemřeli loni v srpnu, kdy se

v blízkosti jejich hlídky odpá-
lil sebevražedný útočník. Le-
táky, ve kterých byli označe-
ni jako žoldáci a okupanti, se
později objevily mimo jiné
v okolí Národní třídy v Praze.
Autor k zabití vojáků gratulo-
val „afghánským vlasten-
cům“. Policie muže obvinila
v srpnu z podpory a propaga-
ce terorismu a také z podně-

cování k trestnému činu.
Trestní zákoník počítá pro ně-
koho, „kdo veřejně schvaluje
spáchaný teroristický trestný
čin nebo pro něj veřejně vy-
chvaluje jeho pachatele“, s vě-
zením na dva roky až deset
let. Pokud by se činu dopustil
prostřednictvím médií nebo
sociálních sítí, je sazba až
15 let vězení. ČTK

Krátce

inzerce

Dalík. Žádá
o propuštění

Kauza Rath.
Odmítli mluvit

Tresty. Za souhlas
k zabití našich vojáků
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Češi přestávají šet-
řit vodou. Ekono-
mická prosperita
tomu nenahrává.

V osmdesátých letech si vodo-
hospodáři rvali vlasy na hla-
vě. Velká sídliště v Praze i ji-
ných městech vycucávala vo-
dovody, neexistovaly měřiče,
někde se lidé koupali v plné
vaně i dvakrát denně. Zlom
se dostavil až se zavedením
vodoměrů na vodu studenou
i teplou.
Konec ekonomické krize

(ta začala v roce 2008 v USA)
však sestupnou tendenci ne-
jen zbrzdil. V posledních pěti
letech stoupá v Česku „konzu-
mace“ vody na hlavu. Dokon-
ce i v období, kdy už několik
let trápí republiku extrémní
sucha. „Každý desátý Čech se
o vodu nijak zvlášť nezají-
má,“ potvrzuje tendenci ana-

lytik Tomáš Černý. V roce
2018 vypila, proumývala
nebo jinak spotřebovala kaž-
dá domácnost o zhruba dva li-
try vody na hlavu víc než
v roce 2013. Češi se prý šetřit
snaží, ale volí k tomu leckdy
dosti svérázné způsoby. „Víc
než desetina lidí snižuje spo-
třebu kohoutkové vody tím,
že nakupuje vodu balenou,“
doplňuje Černý s tím, že se to
týká vrstev s příjmy do dvace-
ti tisíc korunměsíčně.
Na minimální hodnoty se

spotřeba vody v domácnos-
tech dostala před šesti lety.
Tehdy napočítaly vodoměry
na jednu osobu něco těsně
nad 87 litrů denně. Jak ale
upozorňuje Český statistický
úřad, je to stále jenompolovi-
na toho, co Čech i Slovák pro-
točili přes domácí kohoutky
před třiceti lety. Ačkoli se
naše spotřeba vody zvyšuje,
v celoevropském i světovém
měřítku patříme mezi vodní
škudlily. Američan se denně

neobejde bez tří hektolitrů
pitné vody, Ital jí použije tři-
krát víc než Čech.
Více vody proteče ale

i v podnikatelské sféře a do-
slova i veřejnými prostran-
stvími. Svědčí o tom stoupají-
cí zájem o nejrůznějčí zvlhčo-

vače vzduchu. „Už nyní za-
znamenáváme výrazně vyšší
počet zakázek, které budeme
realizovat příští rok na jaře,“
potvrdil deníku Metro David
Brtník z firmy Nerez na míru
vyrábějící vodní mlžítka. Do-
dávají je jak radnicím, které

se snaží zpříjemnit klima
v rozpálených městech. „Ob-
jednávají si je stále častěji
i mateřské školy, jak v Česku,
tak i na Slovensku,“ dodává
Brtník. Spotřeba takových za-
řízení se pohybuje kolemdva-
ceti litrů denně. PAVEL HRABICA

Přiznám se, že jsem o štafetové hypotéce ješ-
tě neslyšel. Jak může pomoci mladým?

Ondřej Šuchman: Jak už vyplývá ze samot-
ného názvu, podstatou je předání „štafety“ ve
splácení úvěru někomu jinému. Možnost předání
„štafety“ ve splácení lze využít u všech hypoteč-
ních úvěrů, tedy u stávajících hypotečních úvěru
i u nově uzavřených.

Předpokládáme, že štafetovou hypotéku
zpravidla „rozběhnou“ rodiče, kteří si vezmou hy-
potéku nejprve na sebe, nebo společně s dětmi,
se záměrem v budoucnu zcela převést splácení na
své děti, které mezitím již budou mít dostatečné
příjmy na to, aby samy zvládly splácet hypotéku
na vlastní byt či dům.

Je předání štafety ve splácení nějak vázáno
na termín refixace hypotéky? Je štafetová
hypotéka omezena např. na koupi bytu nebo
ji lze využít na více účelů?

Ondřej Šuchman: Předání štafety není vá-
zané na termín refixace. Vzhledem k tomu,
že zůstávají zachovány podmínky pro splácení
(např. výše úrokové sazby, splátka), je možné
tuto změnu učinit třeba i v polovině fixačního
období. Co se týká hypotéky jako takové, lze si
vybrat ze všech variant hypoték, které nabízíme,

tedy od hypotéky na koupi bytu přes vlastní vý-
stavbu až po refinancování.

Když odhlédneme od této novinky, jak
obecně doporučujete vybírat hypotéku,
aby byly náklady co nejnižší?

Ondřej Šuchman: Vždy je důležité zvážit
aktuální situaci na trhu a přihlédnout ke všem
parametrům. Doporučuji sledovat aktuální akční
nabídky, které mohou podstatně snížit počáteční
náklady, ale i pravidelné splátky. K tomu nabízíme
garantovanou sazbu 2,29 % p. a. pro hypotéky
s LTV do 80 % (pozn.: poměr výše úvěru k hodno-
tě zajištění). Garantovaná sazba je maximální cena,
kterou klient při využití akční nabídky zaplatí.

Nabídka platí pro hypotéku s fixací úroko-
vé sazby na 5 až 15 let, při podání žádosti od
1. 9. do 30. 9. 2019 a zároveň při podpisu smlou-
vy do 31. 10. 2019 za podmínky zasílání příjmů na
účet u KB a při aktivním využívání běžného účtu.

Co takové pojištění vlastně kryje?
Martin Svoboda: V rámci pojištění majet-

ku lze uzavřít kompletní pojištění nemovitosti,
domácnosti, odpovědnosti a úrazu. Nabízíme
přehledné pojištění ve dvou variantách, které se
neliší limity, ale rozsahem pojistných nebezpečí,

které jsou pojištěním pokryty. Z pohledu klienta je
tak celkem snadné se mezi variantami orientovat
a vybrat pro sebe tu správnou.

Čím se toto pojištění liší od standardních
pojištění majetku?

Martin Svoboda: Rozdíl od konkurence je
zejména v tom, že nepoužíváme pojistnou část-
ku. Pro sjednání pojištění nám stačí znát plochu
domu nebo bytu. Pro klienty to má velkou vý-
hodu v tom, že si nemusí lámat hlavu s jejím
určením a nemusí se obávat případné hrozby
podpojištění. Tento náš způsob řeší i postupné
zvyšování hodnoty nemovitosti v čase a nehrozí
tak, že by v budoucnu klient dostal méně, než
jaká bude škoda. V pojištění domácnosti i po-
jištění nemovitosti nemáme dílčí limity pro vět-
šinu pojistných nebezpečí. Pojištění je tak velmi
transparentní.

Proč by si lidé vlastně měli vzít hypotéku
zrovna u vaší banky?

Ondřej Šuchman: Výhodou Komerční banky
je silná produktová nabídka jak v účelech hypo-
téky, tak i v době splácení apod. Kromě stan-
dardních hypoték na koupi bytu (i družstevního),
rodinného domu, výstavbu, rekonstrukci nebo

refinancování stávající hypotéky nabízí řešení
i pro méně časté případy – například na investici,
rekreaci, na refundaci již vynaložených prostředků
či vypořádání spoluvlastnických a dědických náro-
ků, přičemž účely je možné kombinovat. Poradit
se můžete v široké síti poboček. Svou hypotéku,
pokud už ji máte, můžete sledovat v našem inter-
netovém bankovnictví nebo přímo v mobilu.

Vysoké ceny domů a bytů a navíc i zpřísnění podmínek pro získání hypotečního úvěru výrazně zkomplikovaly mnoha mladým sny
o vlastním bydlení. Odhaduje se, že až třetina zájemců na hypotéku nedosáhne kvůli nízkým příjmům. Řešením může být „štafetová
hypotéka“. Jak tato hypotéka funguje a jak nemovitost správně pojistit nám prozradili Ondřej Šuchman, produktový manažer Komerční
banky, a Martin Svoboda, produktový manažer Komerční pojišťovny.

VZOROVÝ PŘÍKLAD:

Nabídka platí pro hypotéku s LTV do 80 % při podání žádosti
od 1. 9. do 30. 9. 2019 a zároveň při podpisu smlouvy do
31. 10. 2019 za podmínky zasílání příjmů na účet u KB.

Výše úvěru 2 000 000 Kč, splatnost 30 let, pevná úroková
sazba 2,29 % p. a, fixace 5 let, RPSN 2,32 %, celková splat-
ná částka 2 768 151,54 Kč. 1. splátka úroků 1653,89 Kč,
2. - 359. anuitní splátka 7701 Kč, 360. anuitní splátka
7539,65 Kč. Jednorázové poplatky za: sjednání úvěru 0 Kč,
ocenění nemovitosti 0 Kč, návrh na vklad do katastru 1000 Kč,
návrh na výmaz z katastru 1000 Kč. Měsíční poplatky za:
spravování úvěru 0 Kč, běžný účet MůjÚčet 0 Kč, el. výpisy
0 Kč. Příklad je spočítán k datu čerpání 2. 9. 2019 a termínu
splácení úvěru vždy k 15. dni v měsíci. Zajištění - zástavní
právo k nemovitosti, včetně pojištění nemovitosti.

Nastala éra mlžítek

Vedle kropicích vozů, které
v létě projíždějí rozpálená
města, se začínají objevovat
také moderní zařízení.

● V Praze by mělo letos být
asi deset míst s mlžítky, prv-
ní byla k dispozici už v létě.

● Mlžítka nebo mlžné rámy
mají také ve Znojmě,
Přerově, Uherském Hradišti
a dalších městech.

● Ceny zařízení se pohybují
mezi 30 a 45 tisíci korunami.

Kelímky jen na parádu

44
Přes čtyřicet procent české
populace nechává při čištění
zubů puštěnou vodu do
umyvadla a kelímek vůbec
nepoužívá.

48
Bezmála padesát procent
domácností vlastnících myč-
ku nádobí ji pouští při polo-
vičním naplnění.

Citát

Blahobytné čerpání
vody ze strany průmy-
slu, zemědělství i do-
mácností se musí
do budoucna změnit.
RICHARD BRABEC
MINISTR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ

inzerce

Spotřeba vody stále stoupá,
přestože kohoutky utahujeme
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Tři desítky jevištních umělců
z divadla, opery, muzikálu
a tance mají nominace na le-
tošní Ceny Thálie.
Ocenění pro mladého

umělce do 33 let dnes dostala
herečka Zuzana Truplová,
která nyní působí v Činoher-
ním studiu v Ústí nad Labem.
Mezi činoherci jsou nomino-
váni Saša Rašilov, Viktor Dvo-
řák, Lucie Trmíková nebo Pav-
la Gajdošíková.
Prezident pořádající Herec-

ké asociace Ondřej Kepka
dnes také oznámil, že na slav-
nostním ceremoniálu 5. října
dostanou Thálie za celoživot-
ní výkony v kategorii činohry
Helena Kružíková a Ladislav
Mrkvička, za operu Gabriela
Beňačková, tanečnice Zden-
ka Kratochvílová a muzikálo-
vá a operetní herečka Věra Vl-
ková.
V nové kategorii alternativ-

ní a loutkové divadlo je nomi-
nováno pět umělců bez rozdě-
lení na mužské a ženské in-
terprety, jsou jimi Miřenka
Čechová, Milan Hajn, Milo-

slav König, Martin Pechlát
a Lucie Trmíková, která tak je
nominována dvakrát. Podle
Kepky je pět nominací v prv-
ním ročníku pokusem a v dal-
ších letech může způsob no-
minací doznat změn.
Každá ze čtyř tradičních ka-

tegorií má po třech muž-
ských a třech ženských nomi-
nantech. Mezi operními pěv-
ci jsou ve finále Kateřina Kně-
žíková nebo Jiří Sulženko,
v kategorii muzikál a opereta
jsoumezi nominovanými Jan

Cina a Vojtěch Dyk. Herecké
Ceny Thálie se tradičně předá-
valy v jarním termínu, nově
to bude na podzim. V mé-
diích po oznámení, že ceny le-
tos nebudou na jaře, zazníva-
la kritika, že ceremoniál je
možná příliš nákladný.
Spekulovalo se též o nut-

nosti pokračovat v předávání
ryze hereckých cen. Ocenění
je několik a vyzdvihují i další
divadelní profese. Svou cenu
za významný přínos diva-
dlumá takéministerstvo kul-
tury. Ceny se nově budou udí-
let ne za výkony v uplynulém
kalendářním roce, ale za vý-
kony v uplynulé divadelní se-
zoně. Ceny Thálie udílí Herec-
ká asociace od roku 1993 za
nejlepší divadelní herecké vý-
kony.
Ocenění jsou pojmenová-

na po múze komedie Thálii.
Udílejí se v kategorii činohra,
opera, opereta, muzikál nebo
jiný hudebně dramatický
žánr a balet, pantomima
nebo jiný tanečně dramatic-
ký žánr. ČTK

Taneční soutěž
letos začne
v sobotu 12. října.

Deset nových osobností, no-
vých tanečníků a přímých
přenosů. V sobotu 12. října
od 20 hodin odstartuje jubi-
lejní desátá řada taneční sou-
těže StarDance. „StarDance
patří mezi nejdéle vysílané
zábavní formáty nejen na čes-
kých televizních obrazov-
kách, ale i v zahraničí, před
pár dny například na domov-
ské BBC One odstartovala již
sedmnáctá sezona a zájem
o ni je stále obrovský. I Česká
televize neustále pracuje na
vývoji tohoto pořadu. Letos
kromě nových osobností na-
bídne divákům i zcela novou
desítku tanečních profesioná-
lů. A nové budou i tematické
večery. Věnovány budou nej-
známějším pohádkovým me-
lodiím, oslavě třiceti let svo-
body nebo písním Karla Got-
ta, který letos oslavil životní
jubileum. Zajímavé jistě

bude i to, že podobu jednoho
kola ovlivní samotní porotci,
kteří budou v roli mentorů
působit na vystoupení párů,“
říká generální ředitel ČT Petr
Dvořák.
V letošní řadě se utkají

osobnosti z různých oborů.
Budou to herci Veronika
Khek Kubařová, Miroslav Ha-
nuš a Matouš Ruml, hudební-
ci Tonya Graves a Xindl X. Po-

prvé zatančí zástupce youtu-
berů – Kovy, spisovatelka Rad-
ka Třeštíková a světoznámý
rybář Jakub Vágner. Barvy
České televize bude hájit mo-
derátorka Nora Fridrichová.
Tyto osobnosti doplní zce-

la nová desítka profesionál-
ních tanečníků. „Na casting
jsme pozvali zhruba padesát
zájemců a konečný výběr má
na svědomí celý tým, protože

každý z nás na ně pohlíží z ji-
ného úhlu. Že byli všichni
špičkoví po taneční stránce,
bylo jasné, ale rozhodly pře-
devším osobitost, charisma,
schopnost komunikace,“ ko-
mentuje výběr profesionálů
odborný poradce Jan Onder.
Novinky se týkají i složení

poroty. Vedle Tatiany
Drexler a Zdeňka Chlopčíka
v ní zasednou Richard Gen-

zer s Janem Tománkem. Oba
již soutěž zakusili z parketu a
nabídnou tak perspektivu bý-
valých účastníků. „Coby nová
posila poroty na svoje hodno-
cení půjdu od lesa a přes husí
kůži. A jelikož jsem minulý
rok trpěl mezi soutěžícími,
mám v plánu být letos výraz-
ně hodnější než ostatní porot-
ci. Na moje kolegy budu na-
opak ras,“ slibuje Richard
Genzer. Co naopak zůstává
stejné, jemoderátorská dvoji-
ce Marek Eben a Tereza Kost-
ková.
Na programu bude i něko-

lik speciálních tematických
večerů. Například se vzdá
hold Karlu Gottovi, v jednom
z dílů zazní písničky z pohá-
dek a podle polského vzoru
bude jeden večer detektiv-
kou – každé taneční vystoupe-
ní bude střípkem v příběhu.
První večer se také ve společ-
ném čísle vrátí na parket
všech osm dosavadních vítě-
zů. V programu zůstává také
benefiční večer na pomoc
Centru Paraple, kde budou
páry tančit společně s vozíč-
káři. IVETA BENÁKOVÁ

Účastníci desátého pokračování televizní taneční soutěže StarDance ČTK

Ladislav Mrkvička MAFRA

Nové sedačky i jeviště
Brněnské Divadlo Bolka Polívky se znovu otevírá po
rekonstrukci, při které byly nově očalouněny sedačky
a vyměněna jevištní prkna. Principál Boleslav Polívka
(na snímku) připomněl, že v minulosti se zmínky o rozvr-
zaných sedačkách objevily i v divadelních kritikách. „Je
to útulnější a pro lidi příjemnější,“ řekl. ČTK

StarDance zahájí večer se
všemi dosavadními vítězi

Thálie. Nominaci na
ocenění má 31 umělců
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Strach z nových
násilností stoupá
také v souvislosti
s chystaným brexi-
tem.

Desítky zápalných láhví háze-
la v pondělí večer v severo-
irském městě Londonderry
skupina mladých lidí na poli-
cii, která se snažila zneškod-
nit výbušné zařízení. Bomba,
kterou našli při razii namíře-
né proti separatistické organi-
zaci Nová IRA, měla podle po-
licie zabíjet strážce zákona.
Pondělních razií ve městě

se zúčastnilo osm desítek po-
licistů. Ti ji zahájili v reakci
na sobotní nález minometné
střely u policejní stanice ve
městě Strabane.

Při pondělním zásahu pak
našli v jednom ze zaparkova-
ných vozů bombu, a nechali
proto evakuovat obyvatele
patnácti domů. „Kdyby nálož
vybuchla, zabila by nebo zmr-
začila kohokoli v jejím oko-
lí,“ uvedla včera policie. Při je-
jím zneškodňování na policej-
ní kordon zaútočila skupina
šesti desítek až stovek mla-
dých lidí, zřejmě příznivců
myšlenky odtržení Severní-
ho Irska od Spojeného králov-
ství a jeho připojení k Irské
republice. Mladíci přitom na
strážníky hodili celkem čtyři
desítky zápalných láhví.
„Zodpovědnost za tuto

bombu připisujeme skupině
Nová IRA, stejně jako násled-
né nepokoje,“ uvedl mluvčí
policie Mark Hamilton. „Je
třeba říci, že frekvence útoků
a pokusů o útoky se zvyšuje,“
dodal mluvčí.

Sektářské násilí mezi pře-
vážně katolickými separatis-
ty, kteří usilují o sjednocení
Severního Irska s Irskou re-
publikou, a převážně protes-
tantskými unionisty, kteří
podporují setrvání Severního
Irska ve svazku Spojeného
království, ukončila po desít-
kách let v roce 1998 takzvaná
Velkopáteční mírová doho-
da. Menší skupiny separatis-
tů ji ale odmítají dodržovat.
Radikálové z organizace

Nová IRA v lednu odpálili
auto v Londonderry. Při ná-
sledných nepokojích „dobro-
volník“ republikánské orga-
nizace zabil novinářku Lyru
McKeeovou. Události vyvola-
ly obavy z nového sektářské-
ho násilí. Obavy jsou i v sou-
vislosti s brexitem, který by
mohl zvýšit napětí kvůli mož-
nýmkontrolám na irsko-seve-
roirské hranici. ČTK a MET

Spojené státy před dvěma
lety vyvezly z Ruska vysoce
postaveného kremelského
úředníka, který dodával do
Washingtonu informace
z nejbližšího okolí preziden-
ta Vladimira Putina. Uvedla
to televize CNN. Jméno údaj-
ného špiona neuvedla.
Podle ruských médií jde

o Olega Smolenkova, spolu-
pracovníka Putinova poradce

pro zahraniční politiku Jurije
Ušakova. Kreml jeho působe-
ní potvrdil.
Bezprostředním podnětem

byla schůzka prezidenta Do-
nalda Trumpa s ruským mi-
nistrem zahraničí Sergejem
Lavrovem v květnu 2017, při
níž šéf Bílého domu hovořil
o tajných informacích o Is-
lámském státu v Sýrii, které
americká zpravodajská služ-

ba CIA dostala z Izraele. Ame-
rická rozvědka pojala pode-
zření, že kvůli Trumpově vý-
řečnosti bude její kremelský
agent ohrožen.
Ruský list Kommersant zjis-

til, že Smolenkov v červnu
roku 2017 odjel s rodinou na
dovolenou do Černé Hory
a beze stopy zmizel. Deník
zjistil, že Rus žije ve městě
Stafford uWashingtonu. ČTK

Z lodi zachránili všechny čtyři námořníky
U východního pobřeží Spojených států se podařilo vyprostit poslední čtyři námořníky
z nákladní lodi Golden Ray, která se tam v neděli převrátila na bok. Všichni byli převe-
zeni do nemocnice na vyšetření a jejich zdravotní stav je dobrý. Loď plující pod vlajkou
Marshallových ostrovů převážela asi 4 tisíce vozidel. Nejdříve se silně naklonila a pak
převrhla na bok. Ihned po nehodě se podařilo zachránit 20 z 24 členů posádky, další po-
kusy zhatil požár na palubě. Loď patří společnosti Hyundai Glovis. Ta přepravuje vozy
pro automobilky Hyundai a Kia, ale i další společnosti. AP

V Londonderry
opět roste napětí

Kreml. Špion blízko Putina

-50%

32,90
66,90

229,90
pouze

259,90
pouze

32,9

Obalované
vepřové řízky
z pečeně
cena za 1 kg

PLATÍ OD 11. 9. DO 12. 9. 2019

VESELÁ KRÁVA
Tavený sýr
lahodná/se šunkou
XL balení
240 g
(=100 g 13,71)

XL
balení

Pánev
hliníková
cena za 1 kus

průměr: 24 cm
5 mm

průměr: 28 cm

Hrnec
se skleněnou poklicí
hliníkový
cena za 1 kus

389,90
pouze

průměr: 28 cm

349,90
pouze

průměr: 24 cm

219,90
pouze

průměr: 20 cm

✓ chutná skvěle
a ušetří váš čas 159,90

SUPER CENA

pouze

CHLAZENÉ
POTRAVINY

✓ s nepřilnavým povrchem

✓ otvor na odvod páry

✓ s nepřilnavým povrchem
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Jiří Korn oslaví
sedmdesátku
dosud největším
koncertem. Režie
se ujali známí scé-
nografové Michal
a Šimon Cabanové.

Ikona české hudby slaví
70 let. Ve středu 25. září chce
v pražské O2 Areně říci sedm-
desátkrát díky. Ale poděkují
mu i fanouškové, protože pů-
jde o nebývale výpravný kon-
cert, na který už pilně zkouší
s desítkami nejlepších taneč-
níků v Česku.
„Přípravy na koncert si uží-

vám, pracuji na nových vy-
stoupeních, také se znovu
vracím k tanci a stepu,“ říká
Jiří Korn. Zpěvák si připome-
ne na koncertě většinu svých
písní a hitů od šedesátých let

v hudebním nastudování Jiří-
ho Škorpíka. V aréně ho do-
provodí desítky špičkových
tanečníků ve speciálních kos-
týmech.
Kornova muzika vždy vyni-

kala nejen stepováním a tan-
cem, ale také hledánímnetra-
dičních aranží. I proto se pro
koncert, který pořádá Ságl
Production, spojil s věhlasný-
mi scénografy a režiséry Ca-
banovými.
Jiří Korn je podle nich per-

fekcionista a v průběhu své
bohaté kariéry neustálý ino-
vátor. Jeho jednotlivé scény
v televizních pořadech jsou
známé novými motivy, tech-
nologií a výstředností.
„Na druhou stranu tak vel-

ký koncert nikdy nedělal.
Koncert v O2 Areně by tak
měl být mimořádným zážit-
kem pro jeho fanoušky na-
příč generacemi. Bezesporu
nové jsou i upravené hudeb-
ní aranže Jiřího Škorpíka pro

třiadvacet členů orchestru. A
náš úkol je všechnu tu obra-
zovou a hudební pestrost ne-
chat během večera zaznít,“ ří-
kají deníku Metro bratři Ca-
banové.
A na co jsou při práci na

koncertu vyloženě hrdí? „Je
to velká příležitost i díky vel-
korysosti producenta. Velká
scéna, téměř stovka účinkují-
cích, báječná choreografie,
akrobacie, mimořádná kom-
binace historie i současnosti.
Jsme hrdí na profesionalitu
celého týmu,“ pokračují.
Jiřího Korna podle svých

slov vždycky obdivovali i pro-
to, s čím novým přicházel. Již
dříve spolu chtěli udělat kaba-
retní představení, ale teprve
v roce 2006 se výrazně pracov-
ně potkali na Bernsteinově
opeře Candide.
„Byl to fantastický zážitek.

Radost s ním pracovat. Jiří
Korn přicházel na schůzky
nebo zkoušky vždy minimál-

ně čtvrt hodiny předem a zce-
la dokonale připraven. O prá-
ci přemýšlí, naslouchá režii,
není sebestředný,má respekt
k ostatním profesím. Většího
profesionála v branži nezná-
me,“ dodává scénografické
duo Cabanových.
Korn patří desítky let mezi

českou hudební špičku.
Svým moderním přístupem
k hudbě, tanci i módě ovliv-
nil několik generací a přesá-
hl tehdejší hranice. V oblasti
popu byl u nás vždy o krok na-
před jako unikátní propagá-
tor moderních trendů.
Kariéru odpálil v 60. letech

s kapelou Rebels, pokračoval
ve skupině Olympic a poté só-
lovou dráhou v Českosloven-
sku i v Německu. Poslední
roky vystupuje s vokálním se-
skupením 4TET, které také
obohatí jinak vzácné sólové
vystoupení interpreta. Vstu-
penky na koncert stojí od
990 do 4490 Kč. PETR HOLEČEKJiří Korn SÁGL PROD.

Více na www.jobdnes.cz/detail/7L5UGD

Fakultní nemocnice v
Motole

Kuchař/kuchařka Práce v oboru na úseku
zaměstnaneckého nebo pacientského stravování.
Absolventy zaškolíme. Ranní směny v celotýdenním
provozu (krátký/dlouhý týden). Nabízíme řadu
benefitů. Více na tel.: 224431901

Více na www.jobdnes.cz/detail/66SY1R
Městská část Praha 7

MČ Praha 7 přijme do pracovního poměru
energetika •monitoring energie •dohled nad
dodržováním platné energetické legislativy •smluvní
management •plánování

Školství, výuka, vzdělávání, sport

Více na www.jobdnes.cz

Asistent/ka pedagoga pro SŠ a MŠ

Speciální pedagog – logoped

Trenér/ka prodejních dovedností - Východní Čechy

Učitel ČJL

školní asistent

Tvůrčí práce, kultura, umění

Více na www.jobdnes.cz

MASÉR / MASÉRKA

Masér/ka

MASÉR / MASÉRKA

Maséři (kromě odbornýchmasérů ve zdravotnictví)

Interiérový 3D designer/designerka

DOBRODRUŽSTVÍ PRÁVĚ ZAČÍNÁ

inzerce

„Většího profíka my neznáme,“
říkají o Kornovi bratři Cabanové
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CO NAJDETE VE SVÉ LÉKÁRNE?

OSVEDCENOU POMOC
NA VAŠE TRÁPENÍ

Nenechte se dále týrat menopauzou a vyzkoušejte Elli MenoOsteo FORTE
nabízející komplex důležitých látek pro ženy v menopauze i po ní. Díky extrak-
tu z jetele lučního pomáhá udržovat klidný a pohodlný přechod. Extrakt ze šištic
chmele otáčivého zase napomáhá ženám vyrovnat se s návaly horka, pocením, ne-
klidem či podrážděností. Doplněk stravy obsahuje také vitaminy D3 a K2 a vápník,
který je potřebný pro zdraví kostí.

Nenechte se omezovat a vyzkoušej-
te nejprodávanější gel na hemoroidy
v kategorii zdravotnických prostřed-
ků – Hemostop® Gel Max z prémiové
řady Da Vinci Academia. Díky kombi-
naci dubové kůry, boswellie, Aloe vera
a dalších devíti bylin působí
Hemostop® již při prvot-
ních problémech spojených
s hemoroidy (svrbění, štípání
a pálení konečníku). Díky Aloe
vera má Hemostop® zklidňující
účinek při podráždění a svědění
v oblasti konečníku. Boswellie
je využívána především pro své
protizánětlivé účinky. Je vhodný
také pro těhotné a kojící ženy.

Řešení představuje posílený doplněk stravy z lékárny Enzycol® DNA*. Jeho unikátní složení napomáhá k omezení kyseliny
močové1,2 a podporuje její lepší vylučování z těla2. Přípravek obsahuje komplex přírodních látek Multi CleanUPTM, kde původní
trojkombinace extraktu z 1kyselé višně, 2celeru a vitaminu C je nyní obohacena o extrakt z pistácie a kurkumin. Díky přidanému
*zinku je DNA pod kontrolou.

Proti svědění, slzení, řezání nebo pálení očí je nyní v lékárnách k dostání exkluzivní
novinka, oční kapky OCUTEIN® SENSITIVE PLUS, které mírní podráždění způsobe-
né vnějšími vlivy a zklidňují suché a unavené oči. V jejich složení naleznete hyaluronát
sodný zajišťující lubrikační a hydratační účinek a extrakt z borůvek, který pomáhá ulevit
od pocitu unavených očí a přispívá k udržení dobrého zraku. Díky šetrnému složení
je tento zdravotnický prostředek určen i pro velmi citlivé oči. Oční kapky
je možné aplikovat přímo na kontaktní čočky.

Nezdravý životní styl je běžným projevem dnešní doby. Bohužel právě on stále častěji ústí ve zdra-
votní komplikace. Jednou z nichmůže být nepřirozené vylučování kyseliny močové, která v těle
krystalizuje. Poté se vytvoří jehličkovité krystalky, jež se postupně usazují v kloubech.

Sužuje vás podrážděnost, nervozita, nekonečné pocení
či návaly horka? V kombinaci s nárůstem hmotnosti a ztrátou
chuti na sex semohou časem dostavit dokonce i stavy úzkosti.
Všechny tyto příznakymá na svědomímenopauza. Rozlučte
se s ní jednou pro vždy!

Hemoroidy trápí lidstvo již po
tisíciletí. Příčinou jejich vzniku
je zejména nedostatek pohy-
bu, sedavé zaměstnání, nad-
váha, těhotenství nebo stres.
Postihují až tři ze čtyř lidí.

Podrážděné, unavené a citlivé oči umí potrápit každého z nás.
Nenechte si proto pokazit váš běžný den a pořiďte si kvalitní oční
kapky s extraktem z borůvek, které budou váš zrak doslova hýčkat.

ˇ

ˇ

ˇ ˇ

ELLIxír na menopauzu

Odrazte se od DNA a žijte naplno

CHRANTE SVUJ ZRAK silou boruvek

Královské řešení
hemoroidu

Díky šetrnému složení
Oční kapky

° °

°

ELLIxír pro pohodové dny v době
menopauzy zakoupíte ve své lékárně.

Dejte vale hemoroidům!
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SOBOTAPÁTEKZÍTRADNES

Počasí

„Sakra, proč jste mu
tu strakatou krávu

ukazovali?!“

MIRIAM DUNDÁLKOVÁ
Facebook

Teplotní rekordy: 3,9 °C (1935) 28,3 °C (1948)

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

15.50 To je vražda, napsala VII
16.45 Cestománie
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.50 Branky, body, vteřiny
20.00 Svět pod hlavou (2/10)
21.00 Neviditelní (2/13)
21.50 Columbo
23.30 Případy detektiva

Murdocha X
00.15 AZ-kvíz
00.40 Máte slovo sM. Jílkovou
01.40 Dobré ráno
04.15 Žiješ jenom 2x
04.45 Kluci v akci
05.15 Černé ovce

16.25 Televizní klub neslyšících
16.55 Noví sousedé (2/5)
17.20 Lístek naMěsíc
18.15 Pivní putování (1/12)
18.45 Večerníček
18.55 Babylon
19.25 O vědě a vědcích
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 Kamera na cestách:

Podivuhodná Korea (2/2)
21.00 Na cestě poManchesteru

a Liverpoolu
21.30 Trabantemz Indieaždomů
22.00 McMafie (3/8)
22.50 McMafie (4/8)
23.55 Okupace (7/10)
00.40 Vláda (21)
01.40 Dům z karet IV (8/13)

15.55 Námořní vyšetřovací
služba XV (5)

17.00 Odpolední Televizní
noviny, Sportovní noviny

17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3728)
19.30 Televizní noviny,

Sportovní noviny, Počasí
20.20 Výměnamanželek XI
21.35 Malé lásky II
22.30 Smrtonosná zbraň III (3)
23.25 Beze stopy IV (14)
00.15 Odložené případy (22, 23)
01.55 Námořní vyšetřovací

služba XV (5)
02.35 Krok za krokem III (11)
03.15 Co na to Češi
03.55 Ordinace v růžové

zahradě 2 (535)

16.30 Odpolední zprávy
16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Velké zprávy
19.40 Divošky
19.55 TOP STAR
20.15 Modrý kód (190)

Báječní mladí muži. Seriál
(ČR, 2019)

21.35 Show Jana Krause
22.45 Temný Kraj II (2)

Spoutaní 2/2. Krimiseriál
(ČR, 2019)

00.00 Hawaii 5-0 IX (8)
Ptáci s peřím. Krimiseriál
(USA, 2018)

00.55 Komisař Rex V (4)
02.00 Komisař Rex V (5)
03.00 Poslední polda (4)

15.00 Óčko news
Hudba, film, zábava – nikdo
a nic nám neuteče

15.05 Mixxxer Show
Klipy na přání, soutěže a zajímaví
hosté nejen z hudební scény

17.00 Óčko news
17.05 Óčko hity
17.30 Smash!
17.35 Óčko hity
18.00 Cinema news
18.05 Óčko hity
19.00 Óčko news
19.05 Moje desítka
20.00 Óčko hity
20.30 Cinema news
20.35 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy



Více na alza.cz/doruceni-zdarma

Kup na www.alza.cz nebo volej 225 340 111. Nabídka se vztahuje pouze na objednávky v minimální hodnotě 1 000 Kč vč. DPH učiněné v období 18. 6.–30. 9. 2019.
Doručení zdarma není možné uplatnit na dropshipment a doručení kurýrem.Na tuto nabídku se vztahují podmínky uvedené na www.alza.cz/marketingova-kampan-doprava-zdarma a www.alza.cz/reklama.
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Zuzana Dolívková
Jednou za rok

v zimě. Voda je příliš
vzácná na ráchání.

Anketa

Jak často si napustíte horkou vanu?

Filip Plincner
Nesnáším horkou

vodu i horko obecně.
Takže nikdy!

„Můj úprk od autobusu byl zběsilý. Potřebovala jsem stihnout...
Vzzzzzzmmm! Tohle poslední metro,“ napsala čtenářka
@kyticka666 k fotce, kterou sdílela na Instagramu a přidala
hashtag #metrotag. Sdílejte také své denní prohry i výhry. My
je otiskneme. Tenhle prostor je váš!

Lukáš Větrník
Žena by ráda denně.
Já to zakazuji, abych
ušetřil na lahvinku.

POMALÉ RAJČE
Zdá se mi, že rajčata letos rostou mnohem pomaleji než ob-
vykle. A také mi tak nechutnají.
Na svémmalém záhonku jsem vysadil hned tři různé rajčato-
vé odrůdy. Pohnojil ekologickým hnojivem, když je horko, za-
lévám denně. Někdy jim večer, před spaním, i trochu zpívám,
aby se jim lépe rostlo, ale zdá se mi, že je nějaký divný proti-
rajčatový rok. Tedy alespoň na mé zahrádce rajčata stávkují.
A tak mi hlavou běží různé scénáře, proč tomu tak je?
Že by bylo moc krátké jaro, příliš studené noci v květnu?
A pak veliká vedra v červnu? Že by se klimatické změny
projevily i na rajčatech? No, různé lidové pranostiky mají
také svoje vysvětlení. Jedna lidová moudrost tvrdí, že
„co červenec neuvaří, srpen nedopeče“ nebo „když je v srpnu

hodně rosy, mají
z toho radost vosy“.
Každopádně já z toho ra-
dost moc nemám a říkám
si, že se prostě musím smí-
řit s tím, že příroda kolem
nefunguje ve stylu
„poručíme větru, dešti“,
ale prostě si žije svým

způsobem, má svá pravidla, na která jsme my, všemocní lidé,
pořád krátcí!
Já si na ta svoje rajčátka letos počkal trochu déle. A nebudu
reptat, protože je mámmoc rád. Ať už do omáček, do salátů,
rajčata sušená, či nakládaná. Prostě na všechny způsoby.
Utrhnu zralá, nikdy neuskladňuji v lednici a v přirozené teplo-
tě krájím na plátky, lehce osolím a zakápnu panenským olivo-
vým olejem. V této jednoduché úpravě si kvalitní rajče užijete
opravdu nejvíc! Pokud je ovšem kvalitní. Jeho chuť závisí na
tom, zda vám jej urychlili ve velkoprodukci anebo jste si na
něj – jako v letošním roce já – prostě pokorně počkali
malinko déle.

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz pro ostatní čtenáře deníku Metro.
Pište, kreslete, zpříjemněte někomu den. Výtvor vyfoťte a sdílejte
na vašem Instagramu, tagujte #METROTAG. Otiskneme ho v novinách!

Citát

Na svém malém
záhonku jsem vysadil
hned tři různé
rajčatové odrůdy.

Na židlích se
sedí, na stolech
píše. A ne skáče!
Dobrý den. Minulý pátek
byl ve vašich novinách člá-
nek o Waldorfské škole.
Nechci bádat, jestli je to
ten správný směr výuky.
Co mě však šokovalo, byla
fotografie dětí, které ská-
čou na židlích, ba i na sto-
le, a hlásí se. Tak nevím,
zda škola učí, že na žid-
lích se nejen sedí, ale
i stojí. No a u stolů je to
ještě silnější kafe. Ony
jsou stoly na to, aby se na
nich stálo či skákalo? Člo-
věk by myslel, že stoly ve
školách jsou třeba ke psa-
ní. Být to moje dítě, tak si
asi na paní učitelku do-
šlápnu. Ona totiž přímo
ohrožuje zdraví dětí! Stačí
jeden krok vzad a hošík
letí po zádech na zem
anebo dopadne zády na
opěradlo židle. Ať tak či
tak, hrozí vážné nebezpe-
čí úrazu. Co mě fascinuje
nejvíc, je, že na stolech
skáčou skoro všechny děti
a zbytek skáče na židlích.
Na podlaze není jediné
dítě. Asi stát či skákat na
zemi není moderní. Děku-
ji za vaše vyjádření k této
„neuvěřitelné“ fotce.

FLORIÁN

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Řešení sudoku

PAVEL
MAURER
MILOVNÍK JÍDLA

Dopisy a vzkazy

Komiks

Sloupek
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Střešní okna

Řešení pro generaci žijící uvnitř budov

DOSTATEK DENNÍHO SVĚTLA
A ČERSTVÉHO VZDUCHU
PROSPÍVÁ VAŠEMU ZDRAVÍ
My jsme na základě tohoto faktu vytvořili ideální řešení
pro zdravý domov. Objevte i to své na velux.cz/reseni

Ceny bytů strmě rostou a pro řadu
lidí se tak bydlení v Praze, Brně
a dalších větších městech stává
nedostupným. Zejména mladé
rodiny se proto stěhují do rodinných
domů za hranicemi města.
Mnohdy tak stojí před zásad-
ním rozhodnutím – pustit
se do rekonstrukce staršího
domu, nebo postavit nový?
Podle údajůČeského statistic-
kého úřadu se lidé většinou
přikloní knovostavbě. Důvo-
dem bývá obava z finanční
náročnosti rekonstrukce.
Opravy přitom mohou vyjít
mnohem levněji než kou-
pě nového domu. Poplat-
ky za povolení ke stavbě,
projektovou dokumentaci,
napojení vody a odpadů,
základová deska. To jsou jen
některé výdaje, se kterými
musí kromě samotné stav-
by a ceny za pozemek počí-
tat každý, kdo se rozhodne

pro výstavbu nového domu.
„Pokud bychom to měli
vyčíslit, jde o minimálně
šest set tisíc navíc. Člověk
platí za věci, které už jsou
u staršího domu naprostou
samozřejmostí a vůbec je ne-
vnímáme,“ upozornil ředitel
realitní kanceláře Centrury
21 Top Home Karel Joch.
Podle něj starší dům vyjde
zhruba o milion levněji než
novostavba. „Dál se pak při
koupi cena starší budovy sni-
žuje podle nutných oprav,“
doplnil Joch.
V rekonstrukcích vidí výho-
dy i Radim Kučera z realitní
agentury R21. „Jejich obrov-
skou předností je nižší počá-

teční investice, která je často
jen zlomkem ceny nemovi-
tosti po přestavbě. Opravy
navíc není nutné dělat na-
jednou. Celou modernizaci
je možné rozfázovat a platit
postupně,“ uvedl Kučera.
Cenově dostupné renovace
budov do aktivního standar-
du ukazuje projekt společ-
nosti VELUX RenovActive.
Pilotní projekt VELUXúspěš-
ně zrealizoval v belgickém

Bruselu, v současné době
se rekonstruuje dům rodi-
ny Hučkových ve slovenské
Šaľe. „Čtvercový rodinný
dům, jaký po prarodičích
zdědili manželé Hučkovi, je
možné najít téměř v každé
slovenské obci. Vzorová re-
novacemámajitelůmpodob-
ných domůukázat, že zdravé
a příjemné vnitřní prostředí
pro moderní rodinu je mož-
né získat za rozumné peníze

a bez dramatických staveb-
ních zásahů,“ vysvětlila hlav-
ní architektka společnosti
VELUX Klára Bukolská.
Opravy starších domů jsou
podle odborníků výhodné
i jako investice. „Rekonstruk-
ce znamená nejen zvýšení
kvality života, ale samozřej-
mě i zvýšení hodnoty nemo-
vitosti,“ upozornil hypoteční
specialista Tomáš Janeček.
Tržní cenu staršího domu
může výrazně zvednout pře-
stavba podkroví.
Čím lepší materiály lidé při
přestavbě použijí, tím vyšší
cena nemovitosti bude. „Dů-
ležitá jsou například kvalitní
okna. To je jednoznačně dob-
rá investice, která se do ceny
nemovitosti promítne,“ do-
mnívá se Janeček. S tím sou-
hlasí i Klára Bukolská. „Kva-
litní fasádní i střešní okna
jsou velice podstatná. I pro-
to VELUXnabízí střešní okna
v prémiové kvalitě. Cenu ne-
movitosti pak může zvýšit
i elektrifikace oken, která je
pro VELUX samozřejmostí,“
uzavřela architektka.

Díky rekonstrukci cena domu stoupne.
Opravovat je navíc možné postupně
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Herečka Eliška Balzerová (69 let): „Herectví bylo a vždycky bude (tajenka).“

Tajenka:dobréašpatné.

Autor křížovky: JAroslAv vAněček
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Elektromobilita hýbe svě-
tem. I když myšlenka tiché
a příjemné osobní dopravy
může být lákavá, s pohledem
na ceny elektromobilů se ten-
to krásný sen rozplývá. Nebo
ne? Zejména ve větších měs-
tech se v současnosti rozšiřu-
jí elektrické koloběžky. K je-
jich rozšíření pomohly služ-
by, které tyto dopravní pro-
středky zapůjčují. Dnes si ale
relativně levně můžete poří-
dit i koloběžku vlastní.
Nedávno představila svůj

návrh o dostupné elektromo-
bilitě společnost Xiaomi. Ko-

loběžka Xiaomi Mi Electric
Scooter Pro na první pohled
vypadá jako jakákoliv jiná ko-
loběžka. Designéři se snažili

o co nejméně nápadný
vzhled. Decentní kovové tělo
ale ukrývá elektromotor s vý-
konem 300 W. Koloběžka
s ním dosáhne rychlosti až 25
km/h. Spodek rámu je vypl-
něn bateriemi, díky kterým
má koloběžka dojezd až 45
km. Zvládne tedy i delší vy-
jížďkuměstem. Electric Scoo-
ter Pro má nosnost až 100 kg.
Nemusíte se tedy bát, že by
třeba plný batoh na zádech
výrazně ovlivnil dojezd.
Když dorazíte na požadova-

né místo, koloběžku můžete
snadno a běhemněkolika vte-

řin složit. Nabití koloběžky
na plnou kapacitu trvá 5 ho-
din. Na konci pracovního dne
je tedy koloběžka připravena
na cestu domů. Veškeré infor-
mace o jízdě se zobrazují na
displeji, který je umístěný pří-
mo na řídítkách koloběžky.
V mobilním telefonu lze dále
zobrazit upozornění na po-
třebnou údržbu. Koloběžka
Xiaomi Mi Electric Scooter
Pro je zkrátka ideálním do-
pravním prostředkem pro
velká města. V internetovém
obchodě Mironet ji pořídíte
za 14 490 korun.

I když už vašemu staršímu po-
čítači při běžném provozu do-
chází dech, můžete jej stále
relativně snadno a levně vrá-
tit do hry.

Při spouštění systému, pro-
hlížení souborů v počítači
i surfování na internetu hraje
velkou roli rychlost úložiště.
V rychlém přístupu k datům
v současnosti kralují SSD dis-
ky. Instalace jednotky SSD
není příliš náročná a pořízení

těchto paměťových médií
není navíc ani nikterak ná-
kladné.
Jako kvalitní základ vašeho

systému skvěle poslouží na-
příklad disky Kingston A400.
K dostání jsou v různých ka-
pacitách s rozhraním SATA
III i M.2. Nejnižší kapacita
120 GB bohatě stačí pro sviž-
ný chod operačního systému
a nejnutnějších aplikací.
Disk s nejvyšší kapacitou 960

GB zase při drobných kom-
promisech dokáže zcela na-
hradit ostatní paměťová mé-
dia v počítači.
Se zlatou střední cestou –

diskemKingston A400 s kapa-
citou 480 GB – získáte nejlep-
ší poměr ceny a výkonu. Ten-
to disk disponuje rychlostí
čtení 500 Mb/s a rychlostí zá-
pisu 450 Mb/s. Je tak ideál-
ním domovem pro váš ope-
rační systém. Jednotka SSD

zrychlí proces načtení operač-
ního systému o desítky pro-
cent.
V internetovém obchodě

Mironet nyní můžete jednot-
ku SSD Kingston A400 v pro-
vedení 480 GB SATA III získat
v rámci speciální akce jen za
1490 korun. Pokud si nevíte
rady s montáží disku nebo in-
stalací operačního systému,
můžete využít služeb Miro-
net Servis.

Má decentní vzhled.

SSD disk 2x MIRONET

www.mironet.cz

1 490,-

Pro bleskový start
operačního systému

kapacita 480 GB / formát 2.5”
čtení a zápis 500/450 MB/s

Kingston A400 480GB SSD

Kingston A400. Druhý dech pro váš starší počítač

Xiaomi. Rychlá cesta do práce

Zavolejte-bezplatná linka:✆ 800 320 030 ❙ www.nikal-zajezdy.cz
Naše kancelář v Česku: Pořadatel zájezdů: NIKAL s.r.o., Lesná 102 • 67102 • Šumná provozovna: Kotkova 710/3 • 66902 Znojmo
IČO: 26276186 • Tiskové chyby vyhrazeny • Ceny jsou uvedeny pro osobu na dvojlůžkovém pokoji CZ19MET091

Váš akční kód
telefonicky + internet:

Jubileum! Ceny jako před 10 lety!
10 let s CK NIKAL - oslavte to s námi!CESTOVNÍ KANCELÁŘ

✔ IZRAEL A JORDÁNSKO
Zážitkový okružní zájezd!

8 dní namísto 28990 Kč

od19990 Kč

Včetně 7x snídaně a 2x večeře v TOP hotelech!

1. den: Přílet do Tel Avivu
2. den: Haifa – Nazaret - TIberias
3. den: Hora Blahoslavenství –

Capernau – Tabgha –
Bet Shean – Ammán

4. den: Petra (fakultativní)
5. den: Madaba – hora Nebo –

Mrtvé moře – Betlém
6. den: Jeruzalém - Staré město
7. den: Volný den nebo Jeruzalém,

Nové město (fakultativní)
8. den: Zpáteční cesta

Možnost odletu z Prahy nebo Vídně!

Termíny
2020 • 8 dní

Běžná cena
za osobu

Speciální cena
za osobu!

20.02. – 27.02. 28 990 Kč 19 990 Kč

19.03. – 26.03. 31 990 Kč 22 990 Kč

30.04. – 07.05. 34 990 Kč 25 990 Kč

Váš balíček transportů: od 9490 Kč
✓ Zpáteční letenka z Vídně nebo Prahy
do Tel Avivu

✓ Transfer letiště – hotelu – letiště

✓ ZDARMA – možnost parkování na letišti
(1 parkovací místo pro Smlouvu o
zájezdu na vyžádání od klienta)

Cena zájezdu zahrnuje:
✔ 7 nocí ve vybraných top

hotelech ve dvoulůžkovém pokoji

✔ 7x snídaně - formou bufetu
✔ 2 x večeře v Jordánsku již

v ceně!

✔ Okružní zájezd podle
programu v moderním,
klimatizovaném autobusu

✔ 3 výlety V CENĚ!

1. den: Odlet do Dubaje!

2. den: Ubytování a volný čas

3. den: Tradiční Dubaj & pouštní
safari

4. den: Abu Dhabi - hlavní město
Spojených arabských
emirátů

Jeruzalém

koupání v Mrtvémmoři

SAE - DUBAJ, MĚSTO ZÁZRAKŮ
Kvalita, služby a cena jako z pohádky z 1001 noci!

7 dní namísto 10 490 Kč

od5 990 Kč
Vč. snídaní v TOP hotelech!

Burj Khalifa

Náš výlet na Safari do pouště!

Burj al Arab

Odlety jsou možné z Prahy nebo Vídně

Termíny
2020 • 7 dní

Běžná cena
za osobu

Speciální cena
za osobu!

09.02. – 15.02. 16 490 Kč 11 990 Kč

23.02. – 29.02. 15 490 Kč 10 990 Kč

08.03. – 14.03. 14 490 Kč 9 990 Kč

22.03. – 28.03. 13 490 Kč 8 990 Kč

05.04. – 11.04. 12 490 Kč 7 990 Kč

19.04. – 25.04. 11 490 Kč 6 990 Kč

03.05. – 09.05. 10 490 Kč 5 990 Kč

Váš balíček transportů: od 9990 Kč
✓ Pomoc při check-inu na letišti.

✓ Zpáteční let z Prahy nebo Vídně do Dubaje

✓ Jedno zavazadlo max. 20 kg na osobu
k odbavení

✓ Jedno příruční zavazadlo
max. 8 kg (20x40x50 cm) do letadla

✓ Check-in na letišti zdarma!

✓ Transfer letiště – hotel – letiště

✓ ZDARMA – možnost parkování na letišti*
* (1 parkovací místo pro Smlouvu o
zájezdu na vyžádání od klienta)

Nové!

5. den: Moderní Dubaj & plavba
Dhow s večeří

6. den: Sharjah & Ajman

7. den: Volný čas a zpáteční cesta

Detailní program zájezdu najdete
na našich webových stránkách:
www.nikal-zajezdy.cz

Cena zájezdu zahrnuje:

✔ 5 nocí ve vybraných top hotelech
na okružní cestě

✔ 6 x snídaně – formou bufetu
v hotelu

✔ Odborný, česky mluvící průvodce

✔ 2 výlety zahrnuté v programu:
• výlet: Tradiční Dubaj

• výlet: Abu Dhabi - hlavní město
Spojených arabských emirátů

IZRAEL A JORDÁNSKO
Při rezervaci d

o 30.09.:

Balíček večeří (5x večeře)

v hodnotě 399
0 Kč

ZDARMA!
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Práci z domova vy-
užívá jen 206 tisíc
Čechů. Jde o evrop-
ský podprůměr.

Přestože lidí využívajících
home office v posledních le-
tech v Česku přibývá, jsme
v tomto směru stále pod prů-
měrem Evropské unie, jenž
činí pět procent. „Alespoň ob-
čas si home office vezme při-
bližně 280 tisíc českých pra-
cujících. To znamená zhruba
tolik lidí, kolik žije v Plzni
a Liberci dohromady,“ uvádí
Jan Krupička z projektu Evro-
pa v datech s tím, že ještě
před deseti lety to bylo o 85 ti-
síc lidí méně.
Práce na dálku je obvyklá

jen pro čtyři procenta čes-
kých pracujících, tedy asi 206
tisíc lidí ve věku od 15 do 64
let. Vůbec nejčastěji home
office využívají v Nizozem-
sku (14 procent, téměř 1,2mi-
lionu lidí), Finsku (13,3 pro-
centa) a Lucembursku (11 pro-

cent). Nejméně často pracují
z domova Bulhaři (0,3 procen-
ta) a Rumuni (0,4 procenta).

Z domova pracují více
živnostníci a ženy
Home office si podle analý-

zy berou častěji živnostníci
(18 procent) než zaměstnanci

(2,8 procenta). To platí napříč
celou Evropskou unií, ačko-
liv ve zmíněném Nizozem-
sku alespoň občas pracuje na
dálku i 31 procent zaměst-
nanců.
V Česku naopak poměr do-

padá výrazně ve prospěch
podnikatelů a živnostníků

(37 procent) oproti zaměst-
nancům (4,2 procenta). „Jed-
ním z faktorů určujících vy-
užívání home office je odvět-
ví, ve kterém zaměstnanci
pracují. Někde tuto výhodu
zkrátka nelze využít,“ uvádí
Ivan Sýkora ze společnosti
Cisco, jenž dodává, že dalším
faktorem bývá vzdálenost,
kterou zaměstnanec musí
urazit do práce a z ní. Čím vět-
ší je, tím častěji bude zaměst-
nanec volit práci z domova.
K tomu se pojí také vztah
k technologiím: i během
home office musí být člověk
zpravidla v kontaktu s lidmi
a využívá častěji telefonování
či videohovory.

Rozdíl panuje také mezi
pohlavími. V Evropské unii
obecně platí, že na dálku pra-
cují častěji ženy (5,4 procen-
ta) než muži (4,8 procenta).
Extrémním případem je
v tomto ohledu Turecko, kde
z domova pracuje jedenáct-
krát více žen než mužů
(7,7 procenta žen oproti
0,7 procenta mužů). Naopak
ve dvou balkánských ze-

mích, Černé Hoře a Makedo-
nii, je rozdíl mezi muži a že-
nami největší ve prospěch
mužů. Také v Česku mírně
převažuje počet mužů pracu-
jících z domova nad ženami
(9,8 procenta oproti 8,9 pro-
centa).

Více flexibility pro
zkušenější pracovníky
Představa práce z domova

se často pojí s mileniály, pro
které je důležitá flexibilita.
Ukázal to i loňský průzkum
společnosti Deloitte v 36 ze-
mích světa. Podle něj má
55 procent mileniálů, kteří
chtějí v jednom zaměstnání
vydržet alespoň pět let, nyní
větší flexibilitu než u před-
chozího zaměstnavatele. „Po-
dle studie ale firmy neposky-
tují volnost každému. Home
office je častější mezi zkuše-
nými lidmi na manažerských
pozicích (69 procent) než
u pracovníků na středních
(40 procent) a nižších pozi-
cích (36 procent),“ uzavírá
téma Pavel Šimák ze společ-
nosti Deloitte. MET

O generacích Y (ročníky 1982
až 1995) a Z (narození po roce
1995) se často píše v souvislos-
ti s jejich velkým sebevědo-
mím a neochotou pracovat
přesčas.
„Mladí také kladou silný

důraz na dobře vybalancova-
ný soukromý a pracovní ži-
vot vysokou fluktuací a před-
stavou, že i přes málo zkuše-
ností si zaslouží vysoké
mzdy,“ uvádí Jitka Součková
ze společnosti Grafton Re-
cruitment.

Podle průzkumu Graftonu
se generace Y a Z shodují na
tom, že optimální délka půso-
bení u jednoho zaměstnavate-
le je tři až šest let, což odporu-
je obecnémunázoru, žemlad-
ší lidé mění práci častěji.
„Jen 15 procent responden-

tů z generace Z a 10,3 procen-
ta z generace Y považuje za
optimální strávit v jedné prá-
ci méně než tři roky,“ upřes-
ňuje Součková.

O zástupcích generace Z se
častomluví jako o lidech, kte-
ří nechtějí být nikde „uváza-
ní“. Z průzkumu však vyplý-
vá, že přes 70 procent respon-
dentů z této generace by spíš
než nejistotu působení na vol-
né noze raději volilo zaměst-
nanecký poměr. Pro generaci
Y, kterámá z větší části již ně-
jaké závazky, například hypo-
téku, je nejistota volné nohy
lákavá ještě méně.
Generace Y a Z jsou si po-

dobné v přístupu k hledání
nové práce – nejčastěji hleda-
jí na pracovních portálech,
na sociálních sítích anebo
u personálních agentur. Čas-
to také dají na doporučení
svých blízkých a přátel.
I když se na první pohled
může zdát, že se obě genera-
ce ve svých názorech a prefe-
rencích téměř neliší, rozdíly
se objevují. „Proto by neměly
být personalisty vnímány
a oslovovány jednotně, neboť

tomůže vést k řadě nedorozu-
mění a nižšímu efektu nábo-
rového procesu. Odlišnosti
mezi mileniály a jejich mlad-
šími kolegy z generace Z jsou
výrazné zejména v konzuma-
ci mediálního obsahu, v pou-
žívání sociálních sítí a také
ve vnímání marketingu zna-
ček,“ vysvětluje Součková.
Obě generace shodně pova-

žují za autoritu především
člověka, který se vyzná ve své
práci. Generace Z je pak
ochotna považovat za autori-
tu prakticky každého nadříze-
ného. V práci projevují zá-
stupci obou věkových skupin
vlastní úsudek, proto běžně
odkládají úkoly, které nepo-
važují za užitečné a smyslupl-
né. „Trendem dnešní doby je
vytváření věkově rozmani-
tých týmů. Věříme, že náš
průzkum firmámpomůže po-
chopit hodnoty mladé gene-
race,“ říká na závěr Součková
z Graftonu. MET

Mnoho lidí má léta sepsán je-
den životopis, který pouze ak-
tualizuje o poslední pracovní
pozice či absolvované kurzy,
až když CV potřebuje použít.
To je podle kariérových po-
radců chyba. „Pokud si své
portfolio nedoplňujeme prů-
běžně,můžeme snadno na re-
levantní věci pro dané CV
a nabídku pozice zapome-
nout,“ uvádí kariérová kouč-
ka Petra Drahoňovská, která
přináší tři doporučení.

1. Zapomeňte na klišé
Schopnosti a dovednosti, kte-
ré uchazeče charakterizují,
se hodí vypíchnout už v úvod-
ní části CV. „Hlavně nezůstá-
vejte u klišé typu: umím pra-
covat v týmu, jsem flexibilní
a rád se učím novým věcem,“
varuje Drahoňovská.

2. Interaktivně s odkazy
Životopisy posílané e-mai-

lem lze obohatit různými hy-
perlinky – na profesní sociál-
ní síť LinkedIn, na vlastní
portfolio s ukázkami práce,
na výstupy a úspěchy ze za-
městnání (například odkaz
na web konference, kterou
uchazeč zajišťoval jako pro-
dukční).

3. Detaily profesní dráhy
Pracovní zkušenosti by měly
být v CV rozepsané, nestačí
uvést jen jméno firmy a pozi-
ce. „Tři projektoví manažeři
ve třech různých firmáchmo-
hou dělat různé věci. Popisky
praxe by se měly orientovat
na výsledky, na čem se ucha-
zeč podílel, za co měl zodpo-
vědnost,“ upozorňuje Draho-
ňovská. MET

Pro mladou generaci není mzda alfou a omegou. PROFIMEDIA.CZ

CV je vizitkou uchazeče o práci. ARCHIV

Home office je příhodný pro rodiče s dětmi. PROFIMEDIA.CZ

Mladí. Chtějí respekt

Čtyřprocentní home office

Životopis. Tři tipy,
které vás „prodají“
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Čtvrtfinálemistrov-
ství světa startuje
v 15 hodin.

Čeští basketbalisté budou
dnes proti Austrálii ve čtvrtfi-
nále mistrovství světa v Číně
bojovat o největší úspěch
v dějinách. Při první účasti sa-
mostatného Česka mohou
překonat výsledek z roku
1970, kdy Československo
skončilo šesté. Duel začne
v 15:00 SELČ a přímýmpřeno-
sem jej vysílá program ČT
Sport.
Proti čtvrtému týmu

z olympijských her 2016
v Riu de Janeiro se výběr kou-
če Ronena Ginzburga pokusí
posunout hranici úspěchu.
„Je to silový tým, hodně útoč-
ný a tvrdý, moc se s tím ne-
pářou. Hrají velice rychle,“
řekl Ginzburgův asistent Petr
Czudek po dnešním večer-
ním tréninku v Šanghaji. Re-
prezentanti se chystají na
souboj s favoritem, který
v přípravě před šampioná-
temdomaporazil basketbalis-
ty USA a ukončil jejich sérii
78 vítězství s hráči NBA v se-
stavě na velkých turnajích
a v přípravě před nimi. S Aus-
tralany se Češi utkali dosud

třikrát a na první úspěch če-
kají. Všechny duely se odehrá-
ly v červenci 2002 v Austrálii.
Češi se budou muset obejít

bez křídla Blakea Schilba, kte-
rý v sobotním utkání proti
Brazílii v Šen-čenu utrpěl vý-
ron v kotníku.
Ve hře bude i přímý postup

na olympijské hry do Tokia.
Pokud Francie ve středu neza-
skočí favorizované Američa-
ny, znamenala by česká vý-
hra zároveň účast na olympij-
ském turnaji. ČTK

• Svůdné kočičky z tvého měs-
ta! Máme jejich sexy fotky. Na-
piš si o ně SMS ve tvaru 73MBK
a text na 909 15 50

• Finančně zajištěná Helga (41)
hledá dobře vybaveného samce.
Zavolej mi na 909 90 99 25 nebomi
rovnou napiš SMSna číslo 909 15 40
s kódem 52DCG a tvůj text!

E.M.A. Europe sro, POBox 14, Praha 05, 110 05, tech. zaj.Materna,
od 18let,1sms/50Kč, 1min/90Kč včDPH,max. délkahovoru

15minut, www.ema.bz,www.platmobilem.cz

Schumacher je teď v Paříži
Sedminásobný mistr světa formule 1 Michael Schuma-
cher je hospitalizován v nemocnici v Paříži. Podle listu
Le Parisien je legendární německý pilot na oddělení kar-
diovaskulární chirurgie u profesora Philippea Menasché-
ho, průkopníka buněčné terapie při léčbě onemocnění
srdce. Schumacher se neobjevil na veřejnosti od prosince
2013, kdy měl nehodu na lyžích, při níž utrpěl vážné pora-
nění hlavy. Rodina nepodává o jeho zdravotním stavu
žádné informace. V nemocnici by měl být dodneška. AP

• Přijmeme řidiče VZV 7T, prá-
ce v Plzni. Nutná praxe a zna-
lost češtiny/ruštiny. Mzda od
144 Kč/h. Zajišťujeme ubytová-
ní. Možnosti záloh. Tel.
720976917206613

• Brigáda při balení reklam-
ních předmětů a kosmetiky
100 s bonusy až 240 Kč/h.
Mzda každý týden. CZPEOPLE
s.r.o., Dornych 420/2a, Brno,
Tel: 605885588 206446

Hladký postup
Tenistka Kristýna Plíško-
vá splnila v 1. kole turna-
je v Nan-čchangu roli papí-
rové favoritky a Švýcarku
Stefanii Vögeleovou pora-
zila 7:5, 6:3. O postup do
čtvrtfinále se dvojče světo-
vé dvojky Karolíny Plíško-
vé utká s domácí Číňan-
kou Pcheng Šuaj.

Útočníkova socha
Švédská fotbalová hvězda
Zlatan Ibrahimovic bude
mít v rodném Malmö so-
chu. Slavnostně odhalena
bude 8. října na prostran-
ství mezi starým a novým
stadionem. „Mám velkou
radost,“ uvedl 37letý
útočník, který teď hraje
v Los Angeles Galaxy. ČTK

Hotel Alkion - Sidari 7 11.09. *** PL 8 990
Studia a apt. Lola - Ag. Georgios 7 18.09. S BS 7 990
Studia Pelagia - Acharavi 7 18.09. S BS 7 990
Hotel Athina - Ag. Stefanos 7 18.09. *** PL 10 990
Hotel Alkion - Sidari 7 18.09. *** PL 10 990
Apartmány Leonidas - Ag. Georgios 10 18.09. S BS 8 990
Studia a apt. Lola - Ag. Georgios 10 18.09. S BS 8 990
Hotel Athena - Ag. Georgios 10 18.09. *** PL 11 990
Hotel Athina - Ag. Stefanos 10 18.09. *** PL 13 990
Hotel Alkyon - Ag. Georgios 10 18.09. *** SAI 13 990
Studia Claire - Acharavi 7 21.09. S BS 8 590
Studia a apt. Lola - Ag. Georgios 7 21.09. S BS 8 990
Studia Stefania - Acharavi 7 21.09. S BS 9 990
Hotel Athena - Ag. Georgios 7 21.09. *** PL 12 990
Hotel Athina - Ag. Stefanos 7 21.09. *** PL 13 990
Studia a apt. Lola - Ag. Georgios 7 25.09. S BS 8 990
Studia Pelagia - Acharavi 7 25.09. S BS 8 990
Hotel Alkion - Sidari 7 25.09. *** PL 12 990

LAST MINUTE SLEVY

ZÁJEZDY NA ROK 2020: LYŽE I POZNÁNÍ

Vysvětlivky: *** - počet hvězdiček hotelu, S - studio
- bez stravy, SN - snídaně, PL- polopenze, SAI - soft all inclusive

( 800 222 210( 800 222 210

CK AGL travel
Jungmannova 6, Praha 1

www.AGLtravel.cz

BS -

A G L t r a v e l

POZNÁNÍ - LAST MINUTE

TYTO A MNOHO DALŠÍCH NABÍDEK NALEZNETE NA:
WWW.AGLTRAVEL.CZ a WWW.HORYMORE.CZ

KORFU - odlety 18:30 z Prahy
Destinace dop. noci/termín kateg. strava cena od

A G L t r a v e l

ARMÉNIE - GRUZIE 8 04.10. *** SN 29 990

ELEKTROMECHANIK
vyhláška č. 50/1978 Sb. §6

STROJNÍ MECHANIK
svářecí průkaz výhodou

KABELÁŘ
obsluha výrobního stroje

OSTRAHA – RECEpCE
práce na PC, pravidelné obchůzky areálu

pRAKAB pRAŽSKÁ KABELOVNA, s.r.o.
hledá kandidáty na pozice

Email:personal@prakab.cz
tel: +420272070115, www.prakab.cz

Nabízíme:
zázemí stabilní společnosti,

práci s moderními technologiemi,
dobré finanční ohodnocení, 5 týdnů
dovolené, příspěvek na stravování.

Práce v nepřetržitém provozu,
Praha – Hostivař.

Sázky

Českým basketbalistům věří
v dnešním čtvrtfinále MS pro-
ti Austrálii zhruba desetina
sázkařů. Také bookmakeři
favorizují Austrálii s kurzem
1,21:1. Češi mají kurz 5,1:1.

● Největšími favority na
celkové vítězství jsou
basketbalisté USA (1,95:1).
Češi mají kurz 100:1.

Cestování - nabídka

Tomáš Satoranský dává koš v zápase s Řeckem. AP

Krátce

přidejte se k nám.
Lidé jsou základem
naší společnosti.

Přijímáme

PRACOVNÍKY
OSTRAHY

(vhodné i pro OZP)

- Nadstandardní
hodinová mzda
- Dlouhodobá
spolupráce

- Týdenní zálohy
na mzdu

Tel.: 778 774 873
Bezplatná linka
800 100 187
www.ssi.cz

Intimní

Basketbalisté si
zahrají i o Tokio

Práce - nabídka

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Nové terminály
a uniformy. Novin-
ky v městské hro-
madné dopravě
ocení cestující
i zaměstnanci.

Od jara příštího roku se cestu-
jící v brněnskéMHD konečně
dočkají možnosti platby kar-
tou. Umožní to nové validáto-
ry, které budou opatřené jak
označovačemna papírové jíz-
denky, tak displejem, k ně-
muž budou cestující přiklá-
dat bankovní kartu.
„Cestující kartu přiloží při

svém nástupu a systém mu
automaticky započte základ-
ní jízdenku na hodinu za
25 Kč. Znovu si při výstupu
musí pípnout pouze ten, kdo
jede kratší dobu a má zájem
o jízdenku za 20 korun,“ vy-
světluje fungování systému

vedoucí tarifního oddělení
Vít Prýgl. Nové elektronické
odbavování je nastaveno tak,
že cestujícímu na konci dne
na základě jízd vybere tu nej-
výhodnější variantu. Pokud
pojede člověk běhemdne čty-
řikrát, nezaplatí čtyři hodino-
vé jízdenky po 25 korunách,
ale systém mu při poslední
jízdě odečte pouze patnáct
korun, protože rozpozná, že
cestujícímu by se v danou
chvíli vyplatila celodenní jíz-
denka za 90 korun. Kdo bude
mít zájem o zlevněnou nebo
vícezónovou jízdenku, tak si
svou variantu zvolí ručně na
displeji a poté kartou zaplatí.
Kontrola takto zakoupených
jízdenek bude probíhat stej-
ně jako doposud u elektronic-
kých předplatných jízdenek.
Pracovníci přepravní kontro-
ly disponují čtečkami, ke kte-
rým cestující přiloží svou kar-
tu a revizoři zkontrolují, zda
mají platnou jízdenku. „Před-
pokládáme, že spuštění nové-

ho systému elektronického
odbavování v brněnské MHD
by mělo časově korespondo-
vat se stejným procesem
v rámci celého Integrované-
ho dopravního systému Jiho-
moravského kraje,“ říká ge-
nerální ředitel Dopravního
podnikuměsta BrnaMilošHa-
vránek. Náklady na pořízení
téměř 3000 validátorů činí

pro dopravní podnik téměř
65 milionů korun.
Další investice zpříjemní

práci řidičům a ostatním za-
městnancům, kterým DPMB
pořídí nové uniformy. Skupi-
na 20 řidičů a řidiček v průbě-
hu léta otestovala dvě nové
kolekce v moderním střihu
i kvalitním novémmateriálu.
Vítězná sada v době uzávěrky

ještě nebyla vybrána, jisté
však je, že kromě 1400 řidičů
nové uniformy obléknou
i prodejci jízdních dokladů,
dispečeři a další zaměstnan-
ci. Celkem tedy dodavatelé
budou muset ušít 1800 kom-
pletních stejnokrojů. Stávají-
cí podoba uniforem řidičům
slouží již 20 let. Za tu dobu
prošla drobnými úpravami
v materiálech i ve spektru
oděvních kusů. Do výměny
stejnokrojů podnik investuje
v prvním roce asi 24 milionů
korun. „S ohledem na důraz
na kvalitu materiálu se jedná
o obrovskou investici, která
je ale smysluplná. Po řidičích
vyžadujeme kompletní ustro-
jenost, zároveň ale chceme,
ať jsou pro ně stejnokroje po-
hodlné, když v nich tráví vel-
kou část dne,“ dodává provoz-
ní ředitel DPMB Jan Seitl.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Na papírové jízdenky i pro platbu kartou DPMB

Vítězná sada v době uzávěrky tohoto vydání ještě nebyla vybrána. 2x DPMB

inzerce

Platba kartou v MHD. Nové
validátory budou už na jaře
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Po rozpačitém prvním roční-
ku doprovázeném desetino-
vou návštěvností oproti oče-
kávání pořadatelů se s poku-
sem o reparát vrací Serial
Killer. Festival věnovaný se-
riálové tvorbě, který loni na-
vštívilo přibližně 3000 lidí, je
jediným svého druhu ve
střední a východní Evropě.
Druhý ročník se uskuteční
v novém termínu a s uprave-
ným konceptem. Z konce
května se přesunul na
24. až 29. září. Loni zde měl
premiéru seriál Most, který
se o pár měsíců později stal
kultem. Pořadatelé slibují
i na letošní ročník exkluzivní
obsah a věří, že návštěvnost
bude díky novému termínu
i dalším novinkám vyšší.
Serial Killer divákům opět

nabídne exkluzivní světové
premiéry, více jak 40 projek-
cí, hlavní soutěžní přehlídku
i soutěž nových webseriálů
s mezinárodní porotou, také
několik nesoutěžních sekcí

a retrospekci toho nejlepšího
z norské televizní produkce.
To vše za přítomnosti tvůrců,
s nimiž mohou diváci po pro-
jekcích diskutovat. V hlavní
soutěži se letos utkají dvě sil-
né české novinky. První je
špionážní drama HBO Bez vě-
domí, které budemít v polovi-
ně září slavnostní premiéru
také na prestižním filmovém
festivalu v Torontu. Druhou
novinkou je pak jeden z nej-
očekávanějších českých se-
riálů roku 2020, kriminální
drama Zrádci, jehož scénář
napsal Miro Šifra, scenárista
úspěšného Rédla. „Seriál
Zrádci se odehrává ve světě,
kde musí protidrogová poli-
cie změnit způsob své práce,
aby bylo vůbec možné držet
tempo s dobou. Přitom ale zá-
roveň dělají chyby, které sto-
jí lidi kolem nich život. Seriál
vznikl na základě skuteč-
ných událostí ve spolupráci
s Národní protidrogovou cen-
trálou v ČR,“ popisuje Šifra.

Z dalších titulů pořadatelé
lákají například na seriál
Šťastná to země o norském
objevu ropy nebo na Exit, ne-
kompromisní sondu do světa
top manažerů se závislostmi
všeho druhu, která bude mít
premiéru v norské televizi až
několik dní po uvedení na fes-
tivalu. Chybět ale nebudou
ani černočerné detektivní ko-
medie nebo kvalitní seriály
o současných teenagerech
v sekci Seriály (nejen) pro
mladé.
„Seriály se budou promítat

především v kině Scala, dále
v Divadle Bolka Polívky, No
Artu nebo sále Kavárny Troj-
ka. Většinou budou uvedeny
dvě epizody z každé série.
Další doprovodný program
najdou diváci na Moravském
a Jakubském náměstí,“ říká
hlavní organizátorka festiva-
lu Kamila Zlatušková.
Vstupenky a podrobný pro-

gram jsou k dispozici na
webu serialkiller.tv. BABPlný sál byl v prvním ročníku spíše výjimkou. SERIAL KILLER

Serial Killer. Loni
Most!, a co letos?

inzerce
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Sny o brněnské
vile. Vznikl podle
nich film i hra.

Ve vile Stiassni se už zítra
uskuteční autorská projekce
filmu Tonight theWorld/Svět
dnešní noci inspirovaného
sny její nejmladší obyvatelky
Susi Stiassniové, který tu na-
točila její vnučka – oceňova-
ná londýnská režisérka Daria
Martinová. Poté, co Susi s ro-
dinou utekla z Brna před na-
cisty, se jí o vile často zdáva-
lo, sny si zapisovala a právě
její deníček posloužil Marti-
nové jako předloha pro film.
Neskončilo však jen u něj.
Současně s filmem vznikla na
motivy zápisků na Masaryko-
vě univerzitě digitální hra.
Susi Stiassniová se narodi-

la v Brně roku 1923 do rodiny
významného textilního pod-
nikatele. Než ale stihla vystu-
dovat gymnázium, musela ži-
dovská rodina uprchnout
před nacisty. Přes Londýn se
Stiassniovi dostali do USA,
kde Susi strávila zbytek živo-
ta. Ve Spojených státech si
Susi Stiassniová začala zapiso-
vat své sny, nejprve jako pod-
klad pro psychoanalýzu. Do-
chovalo se více než 10 000 zá-
znamů, z nichž stovky se ode-
hrávají přímo ve vile Stiassni
nebo v Brně a okolí. „Od dět-
ství jsem obdivovala objem-
né deníky své babičky, do kte-
rých si každé ráno zapisovala
nový sen. Po své smrti v roce
2003 zanechala plnou polici
s několika tucty svazků,
v nichž byly zaznamenány ti-
síce snů. Naštěstí mi dala svo-
lení, abych si je přečetla. Oka-
mžitě mě oslovilo, jak živé
její zápisky byly – ožívaly na
stránkách jako literatura.
Tentomasivní soubor snů byl
ve skutečnosti životním dí-
lem,“ říká Daria Martinová.
Film, který bude v zahradě

vily Stiassni promítán, je po-
staven na pěti snových příbě-
zích. Jednotlivé scény jsou
velmi intimní zpovědí o poci-
tech a obavách pisatelky snů,
ale také autorky filmu. Celko-
vě jde o velkolepou výpověď,
v níž je možné číst obavy
o osudy členů rodiny během
holocaustu, soucit s osudy
dělníků v textilních továr-
nách, návrat do světa dět-
ských her a fantazie. „Projek-
ty paní Martinové se obvykle
vystavují v galeriích – tento
měl premiéru v londýnském

Barbicanu, nyní je k vidění
v Židovském muzeu v San
Franciscu. Promítání ve vile
Stiassni je velkou výjimkou
danou tím, že zde námět i sa-
motný film vznikaly,“ říká
Petr Svoboda z Národního pa-
mátkového ústavu. Vstupen-
ky za 30 korun se dají koupit
na pokladně vily Stiassni. Re-
zervace není nutná, kapacita
zahrady je teoreticky neome-
zená. Bude-li zájem velký
a dojdou-li židle, mohou ná-
vštěvníci sedět i na trávníku.

Záběr z počítačové hry 2x DARIA MARTINOVÁ, S LASKAVÝM SVOLENÍM MAUREEN PALEYOVÉ, LONDÝN

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Britský film z brněnského prostředí bude promítán v zahradě vily Stiassni.

„Babiččiny deníky jsem
obdivovala už od dětství“

Počítačová hra

Projděte se vilou Stiassni
a prožijte sny její nejmladší
obyvatelky.

● Na Masarykově univerzitě
vznikla počítačová hra
inspirovaná sny Susi
Stiassniové.

● Hráči tak mohou vilou
procházet, sbírat artefakty
z filmového příběhu
a pročítat úryvky deníků.

● Hra je ke stažení zdarma na
webu refugegame.co.uk.
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Dítě nenuťte
a nepřetěžujte.

Čím dál víc dětí se v součas-
nosti od útlého věku věnuje
jenom jednomu druhu spor-
tu. Podle Jany Havrdové, pre-
zidentky Českého svazu aero-
biku a fitness FISAF.cz, který
zaštiťuje celorepublikový
projekt Děti na startu, však
raná specializace dětem ško-
dí. Velmi rychle se jimpři jed-
nostranném zatížení opotře-
bovává pohybový aparát a do-
chází také k vyhoření. „Pro
děti do osmi let věku doporu-
čujeme kroužky všeobecné
sportovní průpravy, kde se
naučí házet balonem, stát na
jedné noze, skákat přes šviha-
dlo, udělat kotrmelec, zkrát-
ka základní prvky, které dítě
rozvíjí ve všech směrech
a jsou pro něj zábavné,“ říká
Havrdová.
Organizovaný sportovní

kroužek dvakrát týdně je po-
dle odborníků pro děti do
sedmi let tak akorát, aby ne-
byly přetížené. Jejich pro-
gram byměla vyplnit jakáko-

liv fyzická aktivita, která by
podle doporučení Světové
zdravotnické organizace
měla trvat aspoň 60 minut
denně.
Jakmile dítě nastoupí do

školy, všeobecných sportov-
ních kroužků ubývá a spe-
cializaci se nevyhnete.
„V tomhle období dobře po-
slouží atletika nebo sportov-
ní gymnastika, kde jsoumož-
nosti pořád široké a tréninky
hodně pestré, pokud nechce-
te dítě zatěžovat příliš jed-
nostranně,“ říká Kristýna Při-
bylová ze speciálních dět-
ských tělocvičen Monkey’s
Gym.
Při výběru sportovního

kroužku doporučuje vzít
v úvahu hlavně povahu dítě-
te – je extrovertní a rychle
překoná ostych z nového ko-
lektivu,můžete tedy zvolit ja-
kýkoliv kroužek imimo škol-
ní prostředí. Nebo je spíš in-
trovertní a dal by přednost
sportování s kamarády, kte-
ré už dobře zná? Dítě, které
je spíš introvertní, se patrně
bude těšit mnohem víc ze
školou organizovaného
kroužku, než když ho přihlá-

síte sice do vyhlášeného
kroužku, ale odehrávajícího
se na druhé straně města ve
společnosti cizích dětí. Po-
kud potomek navštěvuje spe-
cializovaný trénink, třeba fot-
bal, nabídněte mu k jed-
nostranné zátěži nějakou
kompenzaci, která zatíží jiné
svalové skupiny – ideální je
například plavání.
O výběru kroužku s dítě-

tem mluvte, řekněte, jaké
jsoumožnosti, comůžete na-
bídnout, řekněte, co by se lí-
bilo vám, konečné rozhodnu-

tí ale nechte na něm. „Není
od věci jít se na lekci podívat,
ale než začnete přehnaně kri-
ticky hodnotit kvalitu schop-
ností trenéra, podívejte se,
co na to vaše dítě. Líbí se mu
tam? Vrací se spokojené? Vy-
práví vám, co na něm zažilo?
Je vidět, že ho to baví? „Dob-
rý kroužek je v první řadě
o pozitivních prožitcích a ka-
marádství, pak až o tom, jak
se líbí rodičůmnebo jak si ro-
zumíte s trenérem,“ dodává
Kristýna Přibylová. Pokud
dítě už po druhé hodině hlá-

sí, že ho sport nebaví, neod-
hlašujte ho z kroužku hned.
Prodiskutujte s ním důvody
a promluvte si s trenérem, ať
poznáte, jestli je skutečně ne-
šťastné, nebo jenom líné,
a podle toho se rozhodněte.
Názor a pocity dítěte by

měly být při výběru kroužků
to hlavní. Jak ale upozorňuje
Štěpánka Štrougalová z Baby
Clubu Juklík, nezapomínejte
ani na další faktory. Napří-
klad jestli zvládnete skloubit
denní režim rodiny s termí-
ny kroužků, jestli bude vaše
dítě schopné účastnit se tur-
najů a soutěží či jestli budete
schopní dopřát mu veškeré
potřebné pomůcky.
„Pokud dítě vozíte a musí-

te na něj čekat, zajímala
bych se i to, jestli si můžu za-
jistit atraktivní či užitečný
program sama pro sebe,“
říká Štrougalová.
Nezdá se to, ale když si vy

během té doby zvládnete za-
běhat, něco se naučit či si
alespoň nakoupit, budete
méně ve stresu. I tohle jsou
věci, které pak ovlivňují nála-
du a pohodu v celé rodi-
ně. MET

Pohyb dětí do osmi let by měl být všestranný. MONKEYSGYM

Jak vybrat správný kroužek

inzerce
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Filmový štáb
proměnil
brněnský stadion
ve slavné světové
ovály.

Zpustlý fotbalový stadion za
Lužánkami se minulý týden
přenesl v čase i prostoru pro
natáčení filmu Zátopek o fe-
nomenálním běžci dlouhých
tratí Emilu Zátopkovi. Filma-
ři dnes v Brně natáčeli dru-
hým dnem. Napřed se brněn-
ský stadion proměnil ve sta-
dion v Berlíně v roce 1946,
poté zase v londýnský sta-
dion Wembley, který hostil
v roce 1948 olympiádu. „Poz-
ději bude hrát ve filmu ještě
stadion z olympijských Helsi-
nek v roce 1952,“ řekl režisér
David Ondříček.
Natáčení filmu začalo už

dřív v Praze a postupně se pře-
souvá na několik míst v Čes-
ku i na Slovensku. Diváci
film uvidí v premiéře příští
rok 13. srpna v týdnu po let-

ních olympijských hrách. Pro-
ducenti však domlouvají
předpremiéry, které by se
mohly konat v olympijských
parcích včetně brněnského,
který bude na výstavišti stej-
ně jako loni v zimě.

V hlavních rolích filmu se
představí herci z Dejvického
divadla. Emila Zátopka před-
stavuje Václav Neužil a jeho
manželku Danu Martha Isso-
vá. Neužil kvůli roli začal in-
tenzivněji běhat s kondičním
trenérem a shodil několik
kilo. „Teď je základní pravi-
dlo, běhat a nežrat. Když už se
mi to povedlo, tak to musím
ve filmu zúročit,“ řekl Neužil.
Nejtěžší na roli jsou podle něj
dobové tretry, které mu ušili.
„Bolí z nich lýtka a achilovky,
musí se běhat po špičkách.
Každý den nohy regeneruju,
ale je to připravené tak,
abych to vydržel,“ uvedl. Zmí-
nil také, že běhá v reálných
Zátopkových časech. „Zní to
jako fór, ale je to tak. Když bě-
žel pět kilometrů, zvládl stov-
ku za 18 vteřin, což umím
taky. Nikdy nepoběžím ce-
lých pět kilometrů,“ dodal.

Podle Ondříčka jsou v Brně
natáčené scény nejnáročnější
na celém filmu. Ostatní běž-
ce hrají vrcholoví atleti. „Dě-
lají to hrozně rádi a někdy je
musíme brzdit. Máme tu
i různé šampiony,“ řekl reži-
sér. Lužánecký stadion byla
pro natáčení záchrana. Pů-
vodně chtěl totiž Ondříček to-
čit v Helsinkách, ale tamější
stadion se zrovna opravuje.

„Tady naštěstí – pro Brno bo-
hužel – je stadion v rozpadu.
Mohli jsme si tady dělat,
i díky vstřícnosti města, co
chceme. Ale když jsem tu byl
před rokem a na ploše viděl
les, totéž na tribunách, moc
jsem nevěřil,“ řekl Ondříček.
Město však zajistilo vyčištění
stadionu a tvůrci dokončili
vše potřebné na ploše i na tri-
buně. Pro olympiádu v Lon-

dýně je dráha škvárová, pro
helsinskou se naveze antuka.
„Snažíme se to dělat věrně
tak, abych nezahltil postpro-
dukci,“ řekl Ondříček.
V Brně byl štáb několik

dní. Než se semvrátí, bude na-
táčet i na Slovensku, na Seči
v bývalém pionýrském tábo-
ře, kde vznikne olympijská
vesnice, či na Lipně, kde se
bude natáčet maratonský
běh.
Ondříček již dříve natočil

s Danou Zátopkovou doku-
ment o Emilu Zátopkovi. Zna-
lostí tak nyní využívá. „Paní
Zátopková nám dala svolení
natáčet, ale je velmi kritická,
tak jsem zvědavý, co nám řek-
ne, až film uvidí,“ řekl.
Město chce po natáčení

upravený stadion využít pro
sportovní a kulturní akce. Klí-
čové pro další využití je vyře-
šit přívod vody, protože bez
zalévání trávník nevydrží.
Před čtyřmi lety dobrovolníci
připravili tribuny i plochu
pro rozlučku fotbalisty Petra
Švancary, ani nadšení však
stadion nezachránilo od další-
ho zarůstání. ČTK

Zleva: Václav Neužil, David Ondříček a Martha Issová MAFRA

Jazyková škola
VIKA

Masarykova 31 • 602 00 Brno
☎ 542 221 578, 603 776 978
agentura@vika.cz • www.vika.cz

Výuka přímo v centru města

Brno
Cejl 103
tel.: 545241347

Maso z českých chovů, čerstvě chlazené přímo od výrobce

Bůček sk. 89,- Kč
Bůček bk. 99,- Kč
Panenka 170,- Kč
Krkovička 119,- Kč

Vepřová kýtý a sk. 95,- Kč
Celá kýtý a 83,- Kč
Celá plec 83,- Kč

Hovězí z býka (vysočina)
H. zadní 229,- Kč
Roštěnec s kostí 169,- Kč

H. přední (kližka) 169,- Kč
H. žebro + hrudi 115,- Kč

Po – Pá 6 – 16.00 hod. / So 7 – 11 hod. - AKCE NA MASO

Chlazené kuřecí maso
Čtvt rtky 54,- Kč/při koupi nad 3 kg cena za 1 kg 49,- Kč
Skelet s křídly 39,- Kč/křídla 54,- Kč/
Prso 129,- Kč/při koupi 2 kg a více cena za 1 kkg 119,- Kč

Plecko 109,- Kč
Kotleta 119,- Kč
Kýta 119,- Kč
Vepř. půlka 83,- Kč (váha cca 38-45kg)

C
t

Celá kotleta nebbo kkrkkovičkka109,- Kčč
Mleté maso vepřové 79,- Kč
Syrové vepř. sádlo s kůží

10-20,- Kč/kg

Bereme platební karty, E-stravenky, stravenky i sociální
Maso vykostíme a nakrájíme, uděláme rolády a kapsy

Odtah + doklad o likvidaci zdarma – ihned
výkupní cena dle hmotnosti vozidla

Volejte po - pá od 8.00 do 16.00 hodin – 724 731 959
nonstop – 731 566 786, www.ib-met.cz

EKOLOGICKÁ

LIKVIDACEVOZIDEL

Most na mimoúrovňové kři-
žovatce Kníničská v Brně měl
být otevřený již od poslední
srpnové neděle. Nyní se však
počítá s tím, že plně průjezd-
ný v obou směrech bude až
v listopadu. Navíc bude uza-
vřena připojovací větev křižo-
vatky, která napojuje auta od
Bystrce na velký městský
okruh směremna Pisárky. Vy-
plývá to z informací brněn-
ského magistrátu na webové
stránce kopemezabrno.cz.
Most se otevřel pouze pro

průjezd od Bystrce do Králo-

vopolských tunelů, a není
tak nutné objíždětmísto přes
Komín a Žabovřesky. Zůstává
však uzavřený pruh, který
umožňuje cestu z Pisárek do
Bystrce. Důvodem je odvolá-
ní proti stavbě protihlukové
stěny, uvedlo v tomto týdnu
Ředitelství silnic a dálnic.
I proto se dá čekat nadále
hustší provoz přes Jundrov
po Veslařské ulici, přestože
oficiální objížďka vede po vel-
kémměstskémokruhu z Pisá-
rek až na kruhový objezd
u Královopolských tunelů

a poté zpět po okruhu ke sjez-
du na Kníničskou.
Uzavřený připojovací pruh

pro auta od Bystrce do Pisá-
rek lze neoficiálně opět pro-
jet přes Veslařskou. Oficiálně
je objížďka značená od Bystr-
ce taktéž ke kruhovému ob-
jezdu u Královopolských tu-
nelů a poté v protisměru po
okruhu dál do Pisárek. Pro
cestující MHD částečné ukon-
čení uzavírky znamená zno-
vuzprovoznění zastávky Štur-
sova pro trolejbusy a autobu-
sy ve směru do centra. ČTK

Univerzita obrany

15
Patnáct let své existence osla-
víla 1. září brněnská Univerzi-
ta obrany. Tato jediná česká
vojenská univerzita vznikla
sloučením Vysoké vojenské
školy pozemního vojska ve
Vyškově, Vojenské akademie
v Brně a Vojenské lékařské
akademie Jana Evangelisty
Purkyně v Hradci Králové.

Za Lužánkami se děly
věci, točil se tu Zátopek

inzerce

Most na Kníničské. Pruh z Pisárek do Bystrce
dál uzavřen, důvodem je odvolání kvůli hluku
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Sto let se bude sla-
vit stohodinovým
maratonem filmů.

Nejstarší brněnské kino pro-
šlo náročnou rekonstrukcí,
která se po nálezu azbestu
protáhla z původně plánova-
ných několika měsíců na dva
roky. Už tento pátek se filmo-
ví nadšenci dočkají jeho zno-
vuotevření, na které naváže
maraton filmů, jímž kino zá-
roveň oslaví 100 let od zaháje-
ní provozu. V Kině Art
v Cihlářské ulici se divácimo-
hou těšit na přebudovaný pro-
stor foyer s novou pokladnou
či na opravené a rozšířené
toalety. K úpravám došlo
v malém sále, včetně zabudo-
vání klimatizace. Drobných
úprav se dočkal i velký sál.
Díky rekonstrukci je kino
plně bezbariérové. V lehce po-
změněné podobě se do něj
vrátí i oblíbená kavárna Café
Art. „Byla to hromada práce,
ale Art za to určitě stojí,“ říká
jeho vedoucí Milan Šimánek.

První projekce ve znovuote-
vřeném kině proběhne tento
pátek v sedm večer. Na divá-
ky čeká legendární němý
film Východ slunce, a to za
doprovodu živé hudby Dunca-
na Hendyho v provedení
smyčcového kvarteta IQ a kla-
víru Jany Nevoralové, diri-
gentské taktovky se ujme
Gabriela Tardonova. Ve 22:00
odstartuje filmový maraton,
který poběží v obou sálech až
do nedělní půlnoci a divá-
kům nabídne 100 hodin fil-
mu. „Toto číslo není náhod-
né, v roce 1919 začal Art pro-
mítat vůbec poprvé, a proto
těchto 100 let oslavíme právě
100 hodinami filmu,“ vysvět-
luje Šimánek. Program mara-
tonu tvoří oblíbené snímky
z dějin české a světové kine-
matografie i aktuální hity,
které kino nemohlo vzhle-
dem k uzavření hrát. Nebu-
dou tedy chybět filmy jako
Bohemian Rhapsody, Aven-
gers nebo klasiky Casablanca
a Kouř. Diváci budou mít
možnost zakoupit akreditaci
na celý maraton i vstupenky
na jednotlivé filmy. Ti, kteří

stráví v sálech nejvíce času,
mohou vyhrát permanentku
do kina.
Art však není jediným ki-

nem, které po přestávce oží-
vá. Příležitostné projekce se
totiž vrátily i do kina Bio Si-

biř v Husovicích. „Nápad vzni-
kl koncem loňského roku,
kdy jsem jako čerstvě zvole-
ný zastupitel v MČ Brno-se-
ver a rozený Husovičák, spo-
lu s kolegou zastupitelem pa-
nem Michalem Ševčíkem,

v rámci našeho spolku Heli-
anthus – Sever SOBĚ, chtěl
přispět k obnově zde dříve
slavného kina Sibiř,“ vzpomí-
ná David Jedlinský.
Objekt bývalého kina spra-

vuje od roku 2017 iniciativa
Kulturou proti chátrání, kte-
rá chátrající objekt zachráni-
la a nyní zde pořádá kulturní
a vzdělávací akce včetně před-
nášek, konferencí a koncer-
tů. „Promítání proběhlo již
třikrát a vždy se sešlo mnoho
diváků, promítáme zatím jen
dětská představení, na která
chodí i pamětníci z doby, kdy
sami byli dětmi, což nás moc
potěšilo. Plánujeme i promí-
tání pro dospělé, ale je to limi-
továno vytížením prostor
i pro jiné akce. Spolupracuje-
me i se ZŠ na nám. Republi-
ky, jejíž žáci nám ke každé-
mu představení nachystají
různá umělecká díla, a ná-
vštěvníci kina se před před-
stavením mohou kochat vý-
tvory dětí v mini galerii,“
říká Jedlinský. Další promítá-
ní se koná už tuto neděli – na
programu bude Velká oříško-
vá loupež 2. BAB

Rekonstrukce kina Art se protáhla na dva roky. RADEK BABIČKA

inzerce

C3 AIRCROSS C5 AIRCROSS

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 modelu: C3 Aircross je 3,9–6,6 l/100 km, 101–149 g/km, C5 Aircross je 4,1–5,8 l/100km, 106–132 g/km, C3 je 4,7–5,1 l/100km, 107–120 g/km, C4 Cactus je 4,9–5,1 l/100 km, 110–118 g/km,
Grand C4 Spacetourer je 4–5,8 l/100km, 105–131 g/km, Berlingo je 4,1–5,7 l/100km, 112–130 g/km. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní. Více na www.citroen.cz.

PŘIJĎTE SI VYZKOUŠET
MODERNÍ SUV CITROËN!

Opravené kino Art je zpět
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Píše se rok 1999 a v Brně se
otvírá největší nákupní cen-
trum na Jižní Moravě. Olym-
pia Brno se s 200 obchody,
bowlingem, kinem, dětským
koutkem s doprovodnými pro-
gramy a řady dalších zábavných
atrakcí okamžitě zapisuje do
podvědomí širokého okolí. Díky
skvělé lokaci, umístění na velké
zelené ploše, která se nachází
u křížení dálničních uzlů D1
a D2, se okamžitě stala popu-
lárním cílem cesty mnoha rodin
s dětmi i přátel.

Je tomu právě 20 let a o tom, že
se oslavy tohoto kulatého výročí
ponesou ve velkém duchu, není
pochyb. Populární nákupní cen-
trum připravuje tři víkendy plné
soutěží, skvělého programu a ne-
bude chybět ani narozeninový dort
pro všechny! Obří čtyřpatrový dort,
nejtěžší v Brně, potěší všechny
nakupující. Během oslav se na
pódiu vystřídá řada známých
osobností. Mnoho z nich navíc
své příznivce potěší autogramiá-

Nechť oslavy započnou aneb Olympia Brno je tu již 20 let!
dou. Těch proběhne celá řada
a lovci podpisů či selfie budou mít
příležitost ukořistit do své sbírky
několik vzácných klenotů.

Slavnostní zahájení největší
oslavy obchodního centra, jaká
kdy v České republice proběhla,
dne 14. 9. 2019 uvedou význam-

ní hosté, kapela Slza, Michaela
Salačová, Iluzionisté Kelly a To-
masiano a mnoho dalších...

Stále váháte, zda se do šes-
tidenních oslav zapojit? Tak ne-
váhejte! Každý, kdo v uvedené
dny nakoupí zboží za minimálně
500 Kč, dostane okamžitě dárek.

A to není všechno!
olympia se rozhodla, že

jednomu šťastnému vyherci
nadělí obrovskou cenu
v podobě minicooperu
MInI one D v barvě
“Moonwalk Grey”.

Olympia Brno slaví,
zákazníci dostávají dárky.

Zapište si do diářů
14. – 29. 9. 2019 a nenechte si ujít
tuto velkou událost podzimu!

I po prázdninách pokračuje
v Muzeu romské kultury bohatý
program. Pro návštěvníky je připra-
vena stálá expozice Příběh Romů,
která představuje dějiny Romů
od jejich předků ve starověké Indii
až po novodobou historii. Šest sálů
zachycuje dějiny, kulturu, tradice,
umění a řemesla Romů. Návštěvní-
ci se tak seznámí s předky Romů,
jejich následnou cestou do Evropy,
způsobem obživy, rituály i stylem
života. Pokračuje také unikátní vý-

Září v MuZeu roMské kultury

stavní projekt Lavutara. Cestami
romských muzikantů a jejich písní.
Výstava se nachází ve dvou sálech.
V prvním je návštěvníkům předsta-
ven fenomén romské hudby – její
historie, vývoj a základní hudební
žánry. Ve druhém sálu je prezento-
ván vlastní výzkum romské hudby
v Brně od 50. let 20. století. Výstava
vznikala přímo ve spolupráci s mu-
zikanty a k vidění je nejen bohatá
obrazová dokumentace, ale pře-
devším audiovizuální ukázky, které

jsou nedílnou součást výstavy. Při
této příležitosti vznikla série de-
seti videí (trojprojekce) s názvem
Hudebník a nástroj, kde hudební
osobnosti představují svůj nástroj
a dávají nahlédnout do svého hu-
debního života. K této výstavě je
na 19. září od 16.00 připraven im-
provizační workshop pro děti Dust
in the Groove. Od 18.00 bude ná-
sledovat komentovaná prohlíd-
ka výstavy s kurátorem Gejzou
Horváthem. V 19.00 je na progra-
mu poslední koncert ze série Su-
mmer stage Muzea romské kultury.
Na pódiu zazní gypsy jazz v podání
Zsolt Varady Band.

Od srpna je v provozu Hodonín
u Kunštátu. Památník holokaustu
Romů a Sintů na Moravě, kde jsou
k vidění tři přechodné výstavy
Genocida Romů a Sintů v době 2.
světové války, Vybrané nálezy z ar-
cheologického výzkumu v místech
bývalého tzv. cikánského tábora
v Letech u Písku a Výsledky soutěže
Emílie Machálkové a Karla Holom-
ka věnované připomínce romského
holokaustu.

Na říjen připravujeme slavnostní

galakoncert, který bude věnován
Pavlu Friedovi, který letos obdr-
ží Cenu Muzea romské kultury in
memoriam. Tato cena je udílena
od roku 2009 osobnostem, které
svým působením přispěly k roz-
voji, propagaci a uchování romské
kultury a významně spolupracovali
s muzeem. Koncert a slavnostní
předání ceny proběhne v novém
Cabaret des Péchés v paláci Jalta.

Na pódiu se představí dva výborní
romští hudebníci – talentovaný mla-
dý klavírista Radek Bagár ml. a vir-
tuózní houslista Marek Balog. Zá-
věr večera hudebním doprovodem
obohatí Radek Bagár st. s kapelou.
Galakoncert se uskuteční 24. října
a současně uzavře sérii koncertů
Hudebního léta.

www.rommuz.cz • www.hodoninpamatnik.cz
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Největší letošní vý
Muzea města Brna
hradě Špilberku s
rozšířila o dvě další
historicky cenné me-
daile. Výstava Branky
Body Brno sice začala
už v květnu, nově
v ní ale přibyly dvě
zlaté olympijské me
daile. Celkem jich
nyní 16. Výstava map
150letou historii a ús
brněnského sportu. Na Špilberku
je k vidění až do konce roku.

Sportovní výstava Branky Body
Brno, kterou na hradě Špilberku
pořádá Muzeum města Brna, se
roz-rostla o dva cenné exponáty.
Jsou jimi zlaté olympijské medaile,
které doplní už tak obsáhlou vitrínu
s trofejemi. Letošní největší výstava
na Špilberku tak má hned dvě nová
lákadla.

Sbírku olympijských kovů
rozšířila historicky úplně první zlatá
medaile pro Československo, kterou
na hrách v Paříži v roce 1924 vybo-
joval brněnský sokol Bedřich Šupčík.
Soutěžil v různých gymnastických
disciplínách, uspěl ale až ve šplhu
bez přírazu. Osmimetrové lano zdo-
lal za 7,2 vteřiny a na olympiádě tak
poprvé vlála československá vlaj-
ka a zněla hymna. Šupčík přitom

Matka mvh nechala pokřtít
v Československu. Protože se bála
represí v komunistické zemi,
emigrovala záhy do Rakouska.
Vyrůstal ve Vídni v multikul-
turním prostředí. Po promoci na
soukromé škole začíná jeho práce
svobodného umělce. Patronkou
a průvodkyní ve světě umění mu
byla vnučka Gustava Mahlera –
Alma Zsolnay. Byla první, která
koupila jeho dílo.

Malíř, sochař, grafik, performer,
vizionář a složitý člověk, který se
vizí míru a poselstvím, které vysí-
lá v nadnárodní spolupráci, zajímá
o konvergenci kultur. Kontext exis-
tence všech bytostí ve světě západ-
ním a východním dává příležitost
objevit, což je hluboko v jeho duši,

Na další zlaté medaile láká výstava
Branky Body Brno na Špilberku

Nová doba -michele van hogen
Spojenímystiky a současnéumělecké tvorby naplatformě religiozity

ako disciplínu příliš
znával, na rozdíl od
adel nebo hrazdy jej
ovažoval za jedno-
uchý. Ve šplhu má

však Šupčík dodnes
následovatele, kte-
ým je vzorem.
Na samém konci

rázdnin výstavní
rku medailí rozšířilo
diné české zlato za
ku. V roce 1964 je zís-

kal brněnský rodák Jiří Daler na
hrách v Tokiu, kde uspěl ve stíhačce
jednotlivců. Žádný jiný český cyklis-
ta se zatím dodnes Dalerovi nevy-
rovnal. Díky dvěma přírůstkům je
teď ve výstavě Branky Body Brno
olympijských medailí celkem 16. Jde
přitom o téměř všechny medaile,
které kdy sportovci spjatí s Brnem
vybojovali.

Krom toho jsou na výstavě k vi-
dění i tenisové trofeje nebo všech
13 mistrovských titulů hokejové
Komety, ale také spousta historic-
kých fotografií brněnských spor-
tovních spolků a klubů i dobového
sportovního náčiní. Muzejní lektoři
také ve výstavě chystají edukační
programy pro žáky základních
a středních škol i pro zájmové
skupiny. Stačí se objednat. Více na
www.spilberk.cz.

myšlenky a sny, obavy a vize, ale
také tajemství.

Mytologické uměnímythart – tím
míní mvh vlivhistorie na jeho tvor-
bu a na jeho osobu. Jako výchozí
bod zaujme mvh přítomnost,
ponoří se do minulosti za účelem
určení pohledu na budoucnost.
K dosažení cíle používá různá mé-
dia a techniky. Kotouč pily, hodnot-
ný ruční papír, dřevo, kov, leštěnou
ocel, bronz, zlato, plexisklo, plošné
spoje a experimentálně je spojuje.
Přes expresivní výtvory, např.
Hogellions nebo happening TRAns
formedonA5, se dostává k momen-
tu Zjevení.
Die neue Zeit
Religiozita měla zásadní vliv

na mvh v cisterciánském klášteře
v Heligenkreuz, kde měl po nějaký
čas svůj ateliér. Substance ducha,
imaginaci člověka a zájem o celou
historii v něm vyvolala Svatá kniha.

Nachází mnoho otázek, ne však
odpovědi. Madona přichází skrze
existenci Madonna della Vittoria,
ale odpověď nepřináší. Samotná
Madona je totiž v případě mvh
oním Zjevením, “otevřením dveří“,
z místa, kde církev mnohdy selha-
la a stává se tak mvh průvodkyní
v transformaci globalizovaného
světa.

Pro Galerii Pekařská I&A z.s.
Ludmila Olejová Brno MMXIX
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si Vás dovoluje srdečně
pozvat na výstavu

Výstavní a prodejní galerieGALERIE PEKAŘSKÁ
Pekařská 52, 602 00 Brno
ÚT – PÁ od 10:00 do 17:00 hod.

GaleriePekarska

Výstava potrvá
od 19. 9. do 11. 10. 2019

MICHELE VANHOGEN

ýstava
na

se
í
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je
puje
spěchy
a Špilberku
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Vojenský umělecký soubor
Ondráš slaví 65. výročí od své-
ho založení. K této příležitos-
ti uspořádá benefiční předsta-
vení kROK za kROKEM, na
které se příznivci folkloru
mohou těšit 13. října v Janáč-
kově divadle. Výtěžek ze
vstupného bude věnován Ko-
munitnímu centru pro váleč-
né veterány při Vojenské ne-
mocnici Brno.
Premiérový pořad věnova-

ný 65. výročí souboru přináší
neobvyklou inspiraci lido-
výmmateriálem českých,mo-
ravských a slovenských regio-
nů. Představení kROK za kRO-
KEM se odkloňuje od tradiční-
ho pojetí folkloru a následuje
trend multižánrového prolí-
nání stylů. Diváky provede
po cestě od prvních neobrat-
ných krůčků, přes jisté taneč-
ní kroky až po stářím unave-
né nohy. Režie se ujala mladá
divadelní režisérka Alžběta
Burianová, hudbu pro celý po-
řad složil Jiří Slavík. Hudba
k představení kROK za kRO-
KEM je inspirována jak lido-
vou muzikou, tak i hudbou
skladatelů, kteří v minulosti
osobitě transformovali lido-

vé nápěvy do vlastního jazy-
ka. „Všechny písně a texty
jsou autorské, to znamená
smyšlené nebo přetvořené.
Zminulosti jsem si vzal inspi-
raci z toho, co ve mně nejvíce
rezonovalo. Bez nostalgie
a v současném duchu jsem
materiál přetvářel do jazyka,
s jehož pomocí nahlížím na
vlastní budoucnost,“ popisu-
je Slavík, který s Ondrášem
spolupracoval už na svém
albuMateřština, za něž získal
cenuAnděl. Práce na slavnost-
ním představení podle něj
byla výjimečná ve všech smě-
rech, a to nejen proto, že bylo
nutné propojit představy celé-
ho týmu lidí, kteří se na před-
stavení podíleli námětově,
choreograficky nebo scenáris-
ticky. „Já sám jsem dostal vel-
kou důvěru, čehož si velmi vá-
žím, abych napsal kompletní
autorskou hudbu, což nebývá
v Ondráši zvykem. Zároveň
jsem ještě nikdy nepracoval
s tak velkým tělesem, u které-
ho je nutné propojit hudeb-
ní, pěveckou i taneční složku
tak, aby z toho ve výsledku
vznikl srozumitelný příběh,“
říká Slavík. RADEK BABIČKASoubor Ondráš a Jiří Slavík spolupracovali už na projektu Mateřština. 2x MARTIN ZEMAN

NEZAPOMEŇTE,
JSME I ONLINE.
METRO.CZ

inzerce

SOUBOR ONDRÁŠ SLAVÍ 65 LET
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Vojenský umělecký soubor
Ondráš je jediným profesionál-
ním souborem svého druhu
v České republice a je zřizován
Ministerstvem obrany ČR.

● Počátky činnosti souboru saha-
jí do roku 1954. Od té doby se
rozvinul až do dnešní podoby
téměř stočlenného kolektivu,
který tvoří profesionální zá-
kladna doplněná početnou
amatérskou složkou.

● V průběhu historie se soubor
musel vypořádat s různými
okolnostmi jako rozpad
Československa, zrušení zá-
kladní vojenské služby nebo
návrh na ukončení činnosti
souboru v roce 2008, proti
kterému vznikla petice
s 20 tisíci podpisy.

● „Myslím, že i v 65 letech má
Ondráš veřejnosti stále co říct
– svědčí o tom mladé publi-
kum, které naše vystoupení
v současnosti často navštěvu-
je. V poslední době došlo
také k obměně našeho

kolektivu a spolupracujeme
s několika mladými autory,
kteří přináší do souboru nové
impulzy. Vždy si však nesmír-
ně vážíme lidové tvorby
v její čisté podobě. Zájem
o folklor v dnešní rychle
se měnící globalizované

společnosti je stále velký, jako
by lidé hledali své kořeny a jis-
toty. Každoročně o tom svědčí
například i velký zájem dětí
o členství v Dětském studiu
Ondrášek,“ vidí budoucnost
optimisticky ředitel souboru
Aleš Krkoška.

Kroje jsou při vystoupení samozřejmostí. VUS ONDRÁŠ

Ředitel souboru vidí budoucnost optimisticky, o Dětské studio Ondrášek je velký zájem

Skvěle vybavené vozy za maximálně výhodné ceny už na vás čekají. Akce 7 dní Peugeot trvá od 16. do 22. září 2019, tedy i o víkendu. Přijďte si pro svůj nový Peugeot.

16.–22.9.

RM SERVIS s.r.o., Vídeňská 127, Brno www.rmservis.cz

inzerce

BENEFIČNÍM PŘEDSTAVENÍM



20 let
OLYMPIE

TŘI VÍKENDY PLNÉ
OSLAV A SOUTĚŽÍ

20 let
OLYMPIE

TŘI VÍKENDY PLNÉ

Fotografie výherního automobilu je ilustrační.

14. – 29. ZÁŘÍ 2019


